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• Quinze anys d'Ajuntaments democràtics. 
- Com ens ha anat? 
- Ni bé, ni malamenL 
- Kh i havia i n'hi toma a haver de nostàlgics. 
- És inevitable. 
- És fins i tot comprensible. 
- Pcrt> s'equivoquen. 
La democràcia és la millor manera, coneguda, d'oiganitzacfó 
política i sociaL 
Altra cosa es com s'estmctura el sistema, quines regles de joc 
s'estableixen i, sobretot, quines persones ocupen la cúspide de 
la piràmide. 
De la mateixa manera que hi ha qui diu que creu en Deu mal-
gntí els capellans, a vegades als ciutadans de a peu ens cal im 
acte de fe davant de certes accions, omissions o malifetes dels 
sacerdots d'aquesta democràcia nostra de cada dia. 
I és que la classe política, com a qualsevol altra casta, hi ha 
bones persones, pencaires, liders, visionaris, embaucadois, 
comjptes, ineptes, senyors i fantasmes. 
A l'hora de fer balanç les opinions són diverses. 
Però entre defensors i detractors s'esbrina com una mena de 
coincidència, de criteri compartit: 
La importància, a nivell de política local, de les persones per 
damunt dels partits. 
Qui més qui menys ha parlat o sentit parlar de les "llistes ober-
tes". 
Aquesta petita utopia pdftica es fruit d'aqueü més ampli i com-
partit criteri de que la bona marxa d'un Ajuntament no depèn 
del partit que govcma ans primera i fonamentalment de la per-
sonalitat i capacitat de l'alcalde. Capacitat que evidenutient que-
darà condicionada, multiplicada o restringida per la qualitat del 
seu equip de Govern. 
Quan tot i faltant encara un any per les properes eleccions Mu-
nicipals ja hi ha qui escalfa motors, seria oportú fer una crida al 
diàleg per afavorir la idea que a nivell local compten més les 
persones que els partits i que aquestes han de fer un esforç 
d'obertura i consens per evitaria gens desitjable profüeradd de 
peütes llistes de gent que no se sent ben representada. 
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ALCALDES PIONERS 15 anys d'Ajuntaments democràtics 
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Les seqüències de temps més fàcilment 
identificables i analitzables d'aquest curt-llarg 
(?) període democràtic de 15 anys són les dels 
4 anys de cada mandat municipal. 
Tal com s'apunta a la nostra editorial el que re-
alment marca, dona nom, identifica cada man-
dat, més que el partit guanyador són les perso-
nes que formen el Consistori i d'elles, de 
manera destacada, donant nom a tot el període. 

l'alcalde. 
No diem "durant el govern de Convergència o 
dels Socialistes o del CDS" 
Diem: "quan manava en Llensa o en Roselló o 
en Ramir o en Niceto..." 
La figura de l'alcalde és cabdal, ho era abans i 
ho és ara, en la gestió i el desenvolupament del 
municipi com a unitat territorial i social. 
El nou ordenament democràtic amb les conse-
qüents reformes de la llei de règim local han 
donat a la figura de l'alcade, per alguns de ma-
nera paradoxal, de més poder i autonomia del 
queja tenia abans. 
Aquest reforçament del poder de l'alcalde res-
pon, potser, al reconeixement del paper de 
motor que el pertoca i la possible manca 
d'agilitat que en certs moments pot representar 
la presa de decisions democràtica i corporativa. 
A l'hora d'analitzar, de pariar d'aquests 15 
anys de normalitat o normalització democràtica 
a nivell local ens ha semblat molt interessant i 
adequat comptar amb els records, la perspectiva 
i l'anàlisi dels alcaldes que, tant neòfits i igno-
rants en el tema com qualsevol altre veí del 
poble alhora que igualment il·lusionats per la tot 
just estrenada llibertat, varen acceptar la respon-
sabilitat de presidir un consistori de pàrvuls po-
lítics. 
En Ramir Pons va repetir mandat, va probar 
l'oposició amb en Niceto i ens paria ara des 
d'una cómoda postura en la "reserva". 
En Josep Llensa toma a ser alcalde després 
d'un període al desert fent penitència i reflexió. 
En Josep Llensa fa palés el fet que en els po-
bles compta més la persona que no pas el partit 
ja que després de ser alcalde convergent durant 
el primer període és ara sense cap trauma, ni 
per ell ni pel poble, alcalde Socialista-
Independent o independent socialista. 
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Fa quinze anys, exactament el 3 d'abril de 
1979, se celebraven les primeres eleccions de-
mocràtiques al nostre país. D'ençà han passat 
moltes coses i no totes negatives com pot sem-
blar pels darrers esdeveniments. Centrats en 
Santa Cristina i en pariar d'aquests 15 anys, cal 
esmentar com a petit homenatge, a tots els qui 
formaren el primer Ajuntament de la democrà-
cia. Les persones: Josep Llensa Rocosa, Jordi 
Casadellà Sauri, Joaquim Lloverás Pijuan, 
Josep Miret Miquel, Enric Roselló Bosch, Mi-
quel Font Pujadas, Narcís Malagelada Rovira, 
Jordi Puig Maurici i Didac Ferré Calaf. Els par-
tits: Convergència i Unió, Entesa Cristinenca i 
Centristes de Catalunya. La data: 19 d'abril de 
1979. 
Avui tenim al davant a un home que necessita 
poques presentacions i que, potser, l'única que 
li escau és: amb vostès, Josep Llensa, 11 anys 
alcalde de Santa Cristina. 
Sr. Llensa, quina sensació va tenir en 
sentir-se elegit com el pr imer alcalde 
de la democràcia a Santa Cristina? 
Recordo que, en primer Uoc fou una sensació 
de responsabilitat barrejada amb un cert temor i, 
alhora, una gran alegria. Vaig veure que hi 
havia moltes persones que confiaven en tot 
l'equip però, especialment, potser en la meva 
persona malgrat que jo no havia nascut a Santa 
Cristina i em coneixien més per la meva tasca 
professional que no pas com a veí. En fi, és 
quelcom difícil d'explicar i d'oblidar. 
Quan va prendre possessió del càrrec, 
quina era la situació administrat iva i 
econòmica de l 'Ajuntament? 
Considero que l'estat econòmic era bo ja que hi 
havia en efectiu aproximadament uns vint mi-
lions de PTA. Com a contrapartida, el problema 
més important era l'estat desfasat que es troba-
ven els serveis i la infrastructura del poble, ca-
rrers, enllumenat públic, sanejament i demés. Ja 
veu, hi havia diners però no s'utilitzaven. Ac-
tualment volem utilitzar diner i no en tenim, el 
que són les coses! 
Suposo que en aquell temps tots els 
projectes i ganes de fer coses per al 
poble serien poques; de totes aquelles 
ambicions -en el bon sentit de la pa-
raula-, quina o quines s 'han quedat al 
tinter? 
Bé, el nostre primer projecte fou la llar infantil 
ja que consideràvem que era una cosa molt ne-
cessària. La seva construcció es realitzà tot just 
haver pres possessió del càrrec. Miri si la con-
sideràvem necessària que s'inaugurà al comen-

çar el curs escolar de l'any 79. A partir de lla-
vors, tot ha estat una cursa a contrarellotge de 
necessitats i actuacions en tots els àmbits. Si 
quelcom pot considerar-se que ha estat en el 
tinter, són les obres que resten per enllestir i 
que, si Déu vol, també es faran. 
En moltes ciutats es canviaren el nom 
de molts ca r re r s dedicats a persones 
del règim anter ior , a Santa Crist ina 
calgué? 
Sí, a Santa Cristina també hi havia carrers rela-
cionats amb l'època dictatorial. Recordo que els 
actuals Pau Casals i Llibertat s'anomenaven 
Calvo Sotelo i Liberación, aquesta darrera molt 
semblant a Llibertat però molt diferent una ex-
pressió de l'altra. Quan es col·locaren nous 
noms a carrers que no en tenien, també es can-
viaren les antigues amb referència a aquella 
època i no hi hagué cap problema ni incident. 
En quina situació es t robava Santa 
Cristina fa quinze anys, em refereixo a 
infrastructures? 
Com he dit abans, estava molt desfasada quant 
a les necessitats del municipi. 
I en quina situació es t roba avui se-
gons el seu punt de vista? 
Avui per avui, crec que estem a im gran nivell. 
Quan s'hagin acabat i funcionin totes les depen-
dències de l'Edifici Social en construcció i 
s'hagin aprovat les Normes Subsidiàries, hau-
rem consolidat unes infrastructures i serveis que 
ens convertiran en un poble amb unes condi-
cions tals que pocs pobles (de les nostres ma-
teixes característiques) tindran. 
Vostè ha fet referència a les Normes 
Subsidiàries de Planejament Urbanístic. 
Aquest és un tema que vulgui o no li 
po r t a rà molts mals de cap. Pensa el 
seu equip i vostè mateix, arr iscar-se i 
aprovar-les abans de les eleccions mu-
nicipals 0 bé, guardar-les en un calaix 
per després de la convocatòria? Compta 
amb el recolzament dels demés grups 
polítics? 
Sí, tenim molt clar que debem i anem a aprovar 
les Normes Subsidiàries de Planejament. Tingui 
en compte que fa molt anys que s'havien 
d'haver aprovat i no fou així. Avui, malgrat fal-
tar un any per a les eleccions municipals, anem 
a assumir aquesta responsabilitat. Creiem que 
estem a l'Ajuntament per això i a més, és ne-
cessari per al bon funcionament del municipi i 
el seu creixement. Esperar a passades les elec-
cions i evitar així un desgast poKtic seria fer un 
pas enrere i peijudicaria el nostre municipi. Per 
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tant, queda ciar que hem de procedir a la seva 
aprovació. Sr. Llensa, de vostè s'ha dit moltes vegades que és un dictador i fins i tot se l'ha anomenat públicament "El Cali-fa", se l'ataca durament a la premsa, etc. I després de tot això, va i guanya una i altra vegada les eleccions munici-pals; a què pensa qeu pot ser degut? 
Si ser dictador és ser un home exigent, respon-
sable i amb ima dedicació molt pronunciada al 
seu treball, jo sóc un dictador; però un dictador 
no és això. El dictador té altres coses que jo no 
tinc i detesto. Perquè guanyo les eleccions? 
Senzillament perquè crec tenir les condicions 
que he dit anteriorment i, a més, sóc honrat. 
Per tant, el ciutadà de Santa Cristina és qui mi-
llor pot valorar aquestes qualitats i el treball rea-
litzat que és al carrer. Finalment, és ell, qui de-
posita la confiança en la meva persona i en 
l'equip de govem que treballarà amb mi. Un estadista britànic (David Lloy Geor-ge) del segle passat escrigué "Les elec-cions, de vegades, són la venjança del ciutadà. La papereta és un punyal de paper". Aplicaria aquesta frase al final del període anterior a l'Ajuntament en el qual vostè no hi era? 
Les eleccions al nostre poble són el reflex 
d'una bona o mala gestió al capdavant del Con-
sistori. Els cristinencs utilitzen la possibilitat de-
mocràtica que brinden imes eleccions munici-
pals per donar-te un vot de càstig si ho has fet 
malament i un vot de confiança si és a 
l'inrevés. 
Sr. Llensa, és d'esperar que aquesta frase mai li sigui aplicada a vostè i, arribat el dia, sàpiga retirar-se a temps. Es presentarà a les properes Eleccions Municipals? 
En aquest moment no sé si em presentaré a les 
properes Eleccions Municipals. De totes mane-
res, aquesta decisió no és només meva, ha de 
ser consensuada per tot un grup de persones in-
dependents que fins ara vénen recolzant-nos. 
De saber retirar-me a temps li diré que estic 
ocupat en el càrrec, únicament i exclusivament 
perquè el poble de Santa Cristina així ho vol 
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majoritàriament. Per tant, em dec a ell per la 
confiança que m'han disposat, perquè m'agrada 
el treball i perquè desitjo el millor per aquest 
meu poble. Quan arribi el moment que, majori-
tàriament, el poble no em vulgui, me n'aniré 
tranquil.lament i sense cap problema. Des de 
fora treballaré vigilant que aUò realitzat i acon-
seguit a base de molt esforç no es i^rdi. Vostè va néixer a Sant Feliu; com a ganxò afincat a Santa Cristina, com pot conjuntar la seva arrel guixolenca amb l'autoritat que està representada a Santa Cristina? 
Efectivament vaig néixer a Sant Feliu, per tant 
sóc ganxó amb molta honra; però, d'altra 
banda, fa molts anys que visc a Santa Cristina, 
poble en el qual m'hi trobo molt bé en tots els 
sentits i al qual, per tant, estic molt content de 
poder-lo servir, en aquest cas des del meu cà-
rrec d'alcalde. Com autoritat cristinenca, com veu el panorama polític municipal del seu poble natal? 
El tema polític en un municipi com Sant Feliu 
de Guíxols és delicat per dos factors essencials 
de debilitat política, esdevinguts no solament en 
aquesta etapa democràtica sinó que ja ve d'anys 
enrere. El primer és la manca d'actuació política 
de progrés, tant a nivell turístic com 
d'indústria. Sant Feliu reuneix les condicions 
idònies per aa quest progrés. De no aplicar-se 
aquesta actuació amb urgència i amb una visió 
clara de futur. Sant Feliu restarà sumida en una 
greu crisi econòmica. El segon factor és la divi-
sió humana existent per motius polítics, la qual 
ha de normalitzar-se per a la convivència i el 
progrés. 
Vostè -i això és indiscutible- sap guan-yar-se la gent a pols i n'hi ha prou en veure la iniciativa de convidar a la gent gran al ja famós viatge a Mallor-ca. Però té un deute pendent amb tots ellai és el de poder oferir-los un lloc que no sigui només un bar, sinó on, a més del bar, hi hagi aquest calor humà que pot oferir una llar de jubilats. Per quan Sr. Llensa? 
En l'any 1986, després d'un gran esforç 
s'aconseguí construir l'estructura i la base de 
l'Edifici Social i Cultural que ja incloia la Llar 
de Jubilats. Aquest guany i la continuïtat de 
l'obra s'aturà durant el període de 1987 a 1991. 
Lamentablement es perderen uns anys impor-
tants. En aquests tres darrers anys, s'han realit-
zat diverses inversions, una de 20 milions, una 
altra de 5 i actualment en comencem una altra 
de 40 milions de PTA. Per tant, s'està treba-
llant en aquest sentit de manera pausada, però 
sempre dins de les possibilitats. És inevitable que li faci la següent pre-gunta; quan va entrar a l'Ajuntament l'any 1991, si la memòria no em falla, hi havia un dèficit de tres-cents mi-lions de PTA. Actualment i segons se sent pel carrer i per algun mitjà de co-municació, el dèficit és de cinc-cents milions. És això real? 
Les xifres reals del dèficit trobat les podrem 
saber, gairebé amb tota seguretat, aquest estiu. 



L'auditoria de comptes realitzada s'està ultimant 
però, de totes formes, crec que la xifra estarà 
entre els tres-cents i quatre-cents milions de 
pessetes. Un cop sapiguem la quantitat exacta, 
estarem en condicions de saber quin és el dèfi-
cit actualmenL 
Diria que, per exemple, 14 milions de fa 15 anys és l'equivalent a 225 mi-lions actualment? 
No. Crec que la diferència és desproporcionada 
entre ambdues quantitats a nivell monetari. Li he fet aquesta pregunta perquè el pressupost aprovat per al 1980 era de 28 milions i el d'enguany és de 450 milions de PTA i tenia molta curiositat per la resposta. 
La meva resposta no és deguda solament a 
l'equivalent monetari, sinó que hi ha d'altres 
factors que provoquen que aquesta diferència 
estigui dintre d'una normalitat. D'una banda, el 
Govern ha tret competències als Ajuntaments 
però no les corresponents responsabilitats. Al 
contrari del que passa en d'altres països de la 
Comunitat on el municipi assumeix cada vegada 
més competències en tots els àmbits. 
D'altra banda, el suport econòmic del Govem 
ha disminuït considerablement i, contràriament, 
les necessitats del servei són cada vegada supe-
riors. 
Tot això junt, ha produït un major increment 
dels impostos. En els estatals, sense compensa-
cions a canvi i en els locals, amb les compensa-
cions que això comporta, ja que a més impos-
tos cal oferir més serveis i de millor qualitat. 
No oblidem que les necessitats del ciutadà estan 
relacionades directament amb els serveis pres-
tats a nivell municipal. 
En el programa de l'última campanya electoral es prometia la realització d'una auditoria de comptes a l'entrar a l'Ajuntament; si bé és cert que se sol·licità i fou aprovada, no és menys cert que estem a l'espera del resultat. Perquè tarda tant? 
L'explicació d'aquest retard és que és degut a la 
precària gestió municipal de la situació econò-
mica del període 1987-1991 trobada p^ls audi-
tors, també els ha estat difícil l'obtenció de do-
cuments per ells sol·licitats i s'ha hagut de 
tancat l'auditoria amb la manca de documents 
bàsics no trobats. Altres documents, s'han tro-
bat sense la rúbrica de la persona responsable 
en el seu moment i al que cal afegir que, avui 
per avui, malgrat haver estat requerida per sig-
nar aquesta documentació, no ha volgut fer-ho. En la seva darrera presa de possesió com a alcalde, va dir que el nou Ajun-tament no deixaria embrutir el nom del poble de Santa Cristina. No creu, sr. Llensa, que el nom no va quedar prou net sinó molt alt pel propi poble el dia 26 de maig de 1991? 
Sí. El poble buscava un canvi i optà pel nostre 
equip. Un dels principals motius fou que el ciuta-
dà no acceptava ni compartia les actuacions por-
tades en gran majoria per l'anterior consistori. Hi hagué un temps que la premsa es-crita donava constantment notícies de tots els robatoris, detencions, etc. que 

passaven a Santa Cristina 1 quines in-tervencions eren realitzades per la Poli-cia Local. Això, potser donava una imatge de Santa Cristina com un poble poc tranquil. D'ençà fa temps aquestes notícies han deixat de publicar-se i crec que és positiu, tot i això m'atreveixo a ferll la següent pregunta: Com ha aconseguit que això sigui així i, a més, com ho ha fet perquè no hi hagi conflictes que abans hi havia en aquest cos? 
Crec que l'Ajuntament actual dóna mostres de 
tranquil·litat i transparència. Això es reflecteix 
en la tranquil·litat i alegria a nivell popular i no 
només és un guany d'ara, sinó que ja s'havia 
aconseguit en el període 1979 a 1987 i 
l'important és que s'està recuperant la imatge de 
la nostra policia. La Policia Local és un cos al 
qual se li havia donat una autoritat i unes atri-
bucions importants, les quals s'utilitzaren mala-
ment arribant a desencadenar uns esdeveniments 
que tots coneixem i quina responsabilitat era del 
propi Ajuntament. Nosaltres creiem que el fun-
cionament de la Policia Local és el que actual-
ment es du a terme i la valoració dels resultats 
la farà el ciutadà. 
Creu que el contacte de la Policia amb els seus veïns és suficient o encara manca molt per aconseguir o recuperar? 
En aquest sentit crec que hem avançat molt però 
encara hem de millorar aquesta col·laboració 
mútua entre el ciutadà i el seu amic, el policia. 
Amb ajuda mútua entre ambdós, assolirà un be-
nefici global per a tota la comunitat. Abans hem fet referència a una etapa de la vida municipal de Santa Cristina en la qual no era dins l'Ajuntament, quan va decidir no presentar-se a les eleccions de l'any 1987 s'acomiadava de la política dient: 
"Tot camí té una parada i aquesta és la meva. Tot principi té un final, diuen que res és per sempre", "...crec que el poble té un camí marcat i hi ha perso-nes suficientment capaçes de portar Santa Cristina cap al benestar 1 progrés que es mereix..." 
La meva pregunta podria haver estat: Perquè canvià de parer, fou pel poble 
0 h havia un transfons de venjança política? Però havent passat ja tres anys 1 haver observat que existeix una harmonia política amb el grup de CiU a l'hora de votar els diferents acords munic ipa l s i la no ex i s tènc ia d'enfrontaments personals, respongui'm perquè va canviar de parer? 
Doncs perquè les persones responsables no 
foren capaçes de portar Santa Cristina cap al 
benestar i el progrés que es mereix. A més, 
perquè jo erròniament havia recolzat la candida-
tura guanyadora de l'any 1987 i també, el da-
rrer any de mandat de l'equip anterior molta 
gent em demanà que tomés a presentar-me. Referent a l'esport, fins el 1987 tot entorn l'esport era una bassa, en futbol teníem el CREC CRISTINENC amb molts jugadors locals que feren passar 
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bons momen t s a I 'afició local, però 
miri per on, vostè deixa la política i 
l ' e q u i p és venu t o t r a s p a s s a t a 
l 'Espanyol. Estava d 'acord amb aquesta 
decisió? 
No hi estava d'acord ja que abans de prendre 
decisions i en haver-hi un nou equip de govern 
municipal, s'havia d'haver exposat la situació 
existent del Cristinenc i a partir d'aquí, obrar en 
conseqüència. 
En aquests quinze anys, podria fer-me 
u n a v a l o r a c i ó e s q u e m à t i c a de 
l 'ensenyament públic? 
Al principi he dit que el primer que vàrem fer el 
1979 fou la Llar Infantil perquè el no tenir-la 
creava un problema famihar i a nivell local no 
es feia poble. Els nens i nenes anaven a la Llar 
d'altres pobles i després continuaven allà tota la 
seva etapa escolar. Amb l'ensenyament públic 
passava exactament el mateix des del moment 
que es creà (erròniament segons la meva opi-
nió) el Col·legi Comarcal de Castell d'Aro. La 
política seguida és la de tomar paulatinament, 
fins la totalitat, l'escolaritat al nostre municipi. 
Per això estem comptant amb un professorat i 
una associació de pares cada vegada més deci-
dits a aquesta consolidació. Amb respecte a la 
qualitat de l'ensenyament, crec que l'equip de 
professors mereix tot el nostre recolzament i 
confiança. 
I respecte a la Sanitat? 
Abans, el nostre municipi tenia un metge titular 
i realitzava els seus serveis únicament a Santa 

Cristina mentre que voluntàriament, estava les 
24 hores del dia de guàrdia. Amb la implantació 
per part de la Generalitat del nou sistema 
d'Arees Bàsiques de Salut, s'ha perdut la per-
manència del metge en el poble durant el dia. 
S'han centralitzat les urgències a Platja d'Aro. 
Doncs bé, hem millorat en atenció al malalt al 
consultori. Continuarem en el nostre intent de 
millorar les condicions sanitàries del poble. 
J a sé que a tots els polítics els agrada 
que se ii facin més preguntes sobre pro-
jectes de fu tu r però aquestes preguntes 
les podríem deixar per a les properes 
Eleccions j a que el motiu de l 'entrevista 
és la celebració dels pr imers quinze anys 
d 'Ajuntaments democràtics. Li dono les 
gràcies pel temps dedicat a ella i acabo 
recordant una transcripció de l 'acta del 
dia que fou elegit alcalde per primera ve-
gada el 1979: 
"Seguidament per la pròpia presidència 
se l 'exhorta , en un breu par lament a 
complir les obligacions pròpies del cà-
r rec que per elecció democràt ica se li 
ha conferit , quedant emplaçat davant el 
poble a respondre de la confiança que 
en ell s 'ha dipositat" (El president de 
la Mesa d 'Eda t era el sr . Miquel Font 
P u j a d a s q.e.p.d.) 
Alcalde, novament està emplaçat per a 
les p rope re s Munic ipa l s si decideix 
p r e sen t a r - s ' h i . 

Sildan 
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El 1979 la llista electoral més votada 
d'aquelles històriques primeres eleccions fou la 
de Convergència i Unió. Ramir Pons era qui 
encapçalava aquella llista, per tant, li correspon-
gué l'honor de ser el primer alcalde democràtic 
des del temps de la República que accedia a 
l'Ajuntament per voluntat popular, càrrec que 
exercí durant vuit anys i ara s'ho mira tot des 
de la graderia, com un ciutadà més. A saber 
que barrina pel seu cap en veure l'estat actual 
del municipi però, per sobre de tot, és respec-
tuós amb la feina dels actuals i passats manda-
taris locals i en l'entrevista que hem mantingut 
amb ell prefereix cenyir-se al record d'aquells 
recents anys. 
Senyor Ramir Pons, vostè es presenta 
cap de llista per un grup poh'tic en les 
pr imeres eleccions democràt iques l 'any 
1979. Tenia j a inquie tuds polí t iques 
abans de tot aquest canvi? 
No especialment, com tothom més o menys. 
Teníem iLlusió i inquietuds que les coses can-
viessin com ja es veia a venir i per això en el 
seu moment em vaig presentar. 
Avui em consta que vostè no havia 
pa r t i c ipa t en cap consis tori f ins el 
canvi poh'tic. Com va començar tot? 
Temps enrera ja s'estaven gestant entre pares 
d'alumnes, per exemple, i altres grups el que 
podríem anomenar grups o tendències polítiques 
esperant el moment de les desitjades eleccions. 
Vèiem que des del poder del consistori es po-
drien aconseguir coses que reivindicàvem i, 
sense cap mena d'aspiració política d'alts vols, 
sinó tan sols per resoldre els nostres problemes 
com a coLlectivitat. 
El presentar -se per Convergència, va 
ser voluntat pròpia , un seguit de cir-
cumstàncies 0 el que millor li semblava 
en aquells moments de la t ransició? 
Com va anar tot allò? 
Jo no sóc essencialment polític i no crec en res 
com a dogma, penso que sempre s'ha de ser 
evolutiu i en la política municipal encara més i 
per les altematives que hi havia aleshores, tant 
de partits com d'ideologies, vaig inclinar-me 
)er Convergència. 
»otser és la que va veure més naciona-
ista 0, tal vegada de tendència conser-

vadora? 
Sí, però aquesta sensació de catalanisme la pots 
tenir en altres altematives també, de caire més 
fort i en altres més desapercebuda, i pel que 
respecte a conservadora, hi hauria molt a parlar. 
El que sí era important era tomar als nostres 

d 'alcalde. Els 
varietat políti-
vostès. Hi ha 

com ho recor-

orígens. 
Sí, perquè com a r reu d 'Espanya , les 
cul tures i t radicions de cada poble i 
sobretot les llengües, s 'havien escom-
bra t i aquí no havia estat una excepció. 
Per vostè era molt important això, no? 
Sí, perquè aquí era quasi més normal pariar 
anglès que català posem per cas, i amb això 
tantes coses. 
En aquestes pr imeres eleccions ent ren 
qua t re o cinc par t i t s a governar , un 
total d 'onze persones . Convergènc ia 
obté qua t re regidors i vostè, cap de 
llista més votada, ent ra 
altres regidors de molta 
ca formen govern amb 
moltíssima feina a fer , 
da? 
El canvi importantíssim fou poder fer aquelles 
eleccions i, quan es va produir el fet i el resul-
tat, és quan ens trobem al mig. Trobem uns 
Ajuntaments -sobretot els més petits com el 
nostre- sense cap mena d'infrastmctura admi-
nistrativa. Trobem un secretari que era en sí 
tota l'administració i un alcalde que ho dirigia 
0, millor dit, ho govemava tot. 
Hi havia, com era lògic, una gran inexperièn-
cia, no es coneixien les lleis, les normatives, 
etc. Després els propis partits t'oferien docu-
mentació i infrastructura que no sempre arriba-
va, sobretot en municipis petits. 
Suposo que van ser qua t re anys molt 
durs . Amb aquestes mancances , com 
s'ho van fer? 
El pitjor de tot van ser els primers moments 
perquè hi havia gent que volia remenar el passat 
i buscar irregularitats reals o fantasmes i ja en 
la pre-campanya van haver-hi molts insults i 
desqualificacions i era molt dur perquè en un 
poble molt petit on tots ens coneixem o som 
veïns, en realçar el caire polític es van acabar 
les amistats i, realment, si deixéssim el fet polí-
tic una mica de banda i pariéssim tots de les 
prioritats del poble estic segur que la majoria 
estaríem d'acord. Però malgrat tot, el que de 
debò volíem era tenir-ho tot molt net i clar amb 
una política de portes obertes a tothom. Arribà-
rem a acords en moltes coses per la bona vo-
luntat, com he dit, de fer un Ajuntament trans-
parent, perquè eren tantes les mancances que 
havíem de posar la bona voluntat per poder fer 
feina. Havíem de lligar-ho tot i passar d'una 
població projectada com ciutat jardí amb casetes 
baixes, carrers amples, etc. a fer una població 
més aprofitada en molts i molts aspectes ja que 
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per no haver, no hi havia ni un arxiu municipal 
del que era la documentació antíga, ni hi havia 
biblioteca, tan sois d'antic amb vocació popular 
restaven els Casinos, res més. 
L ' any 1983 es tornen a fer eleccions. 
Vostè es to rna a p resen ta r igualment 
per Convergència ¡ torna a sortir elegit 
a l c a lde . . . 
Sí, per mínims. Mai vam arrassar però va anar 
així. 
Dar re ra seu i per poca diferència entra-
ren els socialistes. Qua t re representants 
cadascun i tres més d 'a l t res tendències. 
Tinc coneixement que es va avançar 
molt en aquella segona etapa duran t la 
qua l governaren plegats , sobretot en 
temes socials, esport i d 'a l t res com la 
informat i tzac ió de l 'A jun tamen t . Creu 
també que es va fer molta feina? 
Sí, més 0 menys. Amb les noves nonnatives es 
van repartir poders i es va fer un pacte de com-
promís repartint carteres. Va anar molt bé 
l'entesa, no al 100% perquè sempre hi ha coses 
però es van aconseguir moltes fites. En aquest 
període sense treure mèrit al primer es varen fer 
moltes bones coses: vam aprovar el Pla General 
que fou el projecte més apassionat que hagi as-
solit un Ajuntament i potser la que crema més 
els seus dirigents ja que no només s'havia de 
pensar en comerços i edificis, també s'havia de 
pensar en el lleure i altres necessitats bàsiques 
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i, en teoria, encara que la llei sigui justa, a 
l'hora d'aplicar-la sempre surten problemes. 
Jo t inc entès que van haver-hi moltes 
queixes i, lògicament, contentar tothom 
sempre és molt difícil. 
Sabíem el problema d'alguns propietaris amb 
uns valors i uns drets sobre les seves propietats 
i de cop va venir el Pla i, és clar, la cosa va 
canviar. En im Uoc on, per exemple, es pensa-
ven edificar vuit plantes, haver de fer-ne tres 
variava molt la situació, no era el mateix. Però 
la Uei era molt clara i no era solament municipal 
sinó d'estaments superiors. Aleshores, per fer 
aquest Pla es busca un equip consensual de tèc-
nics reconeguts, es busquen noves normes que 
serien l'a-b-c del primer Pla General de la de-
mocràcia i es comença a treballar. Tot això en 
la primera etapa -per moltes discrepàncies, 
queda aturat i ja en la segona i amb un equip 
diferent, s'aprova. 
Tot i estant vostè en un part i t de ten-
dència conservadora , la seva tendència 
persona! era Igualar el màxim possible 
totes les capes socials del poble, mi-
ran t d ' a r r iba r a tothom i, en definitiva, 

fer un municipi igual per a tots. Que 
em diu? 
Penso que des de la democràcia l'alcalde va 
deixar de ser la govemavilitat de tot el poble i, 
a partir d'aquell canvi, tant l'Ajuntament com 
l'Estat han de lluitar perquè tot el poble estigui 
dalt i tots defensar el seu sense radicalismes. El 
que jo tinc molt clar de sempre és que hi ha 
d'haver infrastructura més que no pas movi-
ments, aquests han de néixer de la gent. Nosal-
tres també buscàvem patrimoni per al poble, per 
tots plegats, assolir fites com l'Escola de Vela 
per exemple i recolzar els moviments que anes-
sin sorgint, buscar ajudes, financiació, etc... 
Els Ajuntaments petits no tenien massa 
pressupost que possibili tés la creació 
d 'una i n f r a s t ruc tu ra per al poble com 
ha comen ta t a b a n s . Aleshores com 
varen actuar amb aquest panorama? 
És evident que de seguida es va organitzar ad-
ministrativament l'Ajuntament amb un interven-
tor, un arquitecte municipal, un tècnic adminis-
tratiu, etc., el que vol dir una bona 
administració i treballar amb pressupostos i com 
que vam gaudir d'una època tan bona de turis-
me i hi van haver moltes trasaccions de finques 
i vendes urbanístiques, doncs de mica en mica 
es van anar fent moltes coses. 
Pel que recordo, vostè tenia fama de 
ser un alcalde un xic autori tar i i que, a 
més, no s 'escoltava gairebé ningú o, 
dit d 'una a l t ra fo rma , no es deixava 
influenciar fàci lment. 
Penso que no és ben bé així. Jo, en els temes 
importants, sempre he dubtat molt; això no vol 
dir que ho deixés dormir, és a dir, des del Pla 
General, des dels temes d'arquitectura fins 
d'altres temes diversos m'he deixat influenciar 
sempre que m'hagin convençut. No n'hi ha 
prou amb el que jo pensi, si hi ha res millor, 
ho accepto. El que sí que és evident és que les 
persones a qui delegava funcions de responsa-
bilitat hi confiava plenament però m'agradava 
revisar-ho tot. Vol dir que, per exemple, a Tu-



risme es feien moltes promocions a l'exterior 
que valien molts diners i m'agradava revisar el 
pressupost perquè si se n'anava de les mans... 
ja estem veient el que passa arreu de l'Estat, i 
si el màxim responsable ho ignora tot, doncs 
passa el que passa. Si dir que no es deixa con-
versar vol dir que s'estima més fer les coses 
personalment, doncs es veritat, sóc una mica 
difícil a l'hora de delegar coses sinó tinc una 
confiança total. També és clar que tinc molts 
defectes com tothom i no sóc jo el que m'he de 
jutjar. De totes formes, aquella va ser una 
època molt difícil i no sempre és com un vol i, 
lògicament, no pots comentar tothom. Han passat quatre anys més, s'ha fet una feina com vostè m'ha comentat. Es presenten unes noves eleccions però no s'hi presenta. Perquè? Cansat de la Po-lítica? Cansat de tants anys de respon-sabilitat, 0 de les queixes, dels proble-mes? 
No. Els problemes mai m'han espantat i he 
estat sempre més feliç en reunions, de vegades 
inacabables, sempre amb la política pel mig i 
buscant idees que no pas en un sopar a La Ga-
vina, per exemple. El que sí sol passar és que, 
si un es dedica a la política encara que sigui la 
municipal i s'hi aboca, ha de deixar les seves 
coses personals bastant de banda i si després de 
deixar-hi tant i tant encara veus un sector de 
gent que et critica o que no troba bé el que 
fas... després de vuit anys de treball vaig pen-

sar que fóra millor donar pas a altre gent. A 
casa també faig falta i la família també em ne-
cessita i sempre penso que hi ha tantes coses 
per fer... Vaig tenir la sensació que no era ne-
cessari i de moment estic bé així, sempre amb 
il·lusions -per descomptat- però de moment no 
entra en els meus comptes entrar de nou a 
l'Ajuntament. El partit mai m'ha donat 
l'esquena i sempre tenim contactes però de mo-
ment estic bé així. 
Aquí finalitzem aquesta conversa agraint a 
Ramir Pons les seves respostes recordant 
aqueUs primers anys de la democràcia la seva 
dedicació al municipi. 

Hermínia Esteve 
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En el número d'EL CARRI-
LET del mes d'abril de 1992 pu-
blicàvem un article sobre la situa-
ció de l'Institut de Sant Feliu que 
començàvem així: "El projecte de 
Mapa Escolar elaborat recentment 
per la Generalitat de Catalunya 
preveu la creació d'un IES (Insti-
tut d'Ensenyament Secundari) a 
Sant Feliu de Guíxols, que pres-
sumptivament serà ubicat al barri 
de Vilartagues. Això, però, no im-
plicarà en cap cas la desaparició de 
l'IB Sant Elm centre on avui cur-
sen llurs estudis de batxillerat els 
joves procedents de tota la Vall 
d'Aro; ben a l'inrevés, el nou IES 
sembla destinat a reemplaçar les 
precàries instal·lacions de la FP 
mentre que l'Institut acolliria a uns 
600 alumnes d'edats compreses 
entre els dotze i divuit anys. Mal-
grat tot, aquest centre presenta tal 
cúmul de deficiències que la tasca 
docent esdevé no només àrdua 
sinó extremadament dificultosa, 
sense que les reiterades queixes de 
professors, alumnes i pares hagin 
obtingut resposta efectiva". 
Resposta efectiva? A hores d'ara, 
dos anys després, no solament no 
s'ha obtingut resposta efectiva 
sinó que la situació s'ha vist 
agreujada, tant a FP com al mateix 
Institut; l'interrogant que tancava 
el titular "L'Institut de Sant Feliu, 
una història interminable?" ara per 
ara només caldria fer-li un petit 
canvi: suprimir l'interroganL Par-
lem amb Robert Vallribera, presi-
dent de la Fede rac ió 
d 'Assoc iac ions de Pares 
d'Alumnes de Sant Feliu, entitat 
que ha encapçalat les accions rei-
vindicatives que, amb força con-
tundència ha dut a terme durant els 
darrers mesos. Vallribera explica 
que la situació que descrivíem en 
aquell número de 1992 ha quedat 
superada car les necessitats de FP 
i BUP s'han anat agreujant consi-
derablement en el transcurs 
d'aquests anys: l'institut de FP 
està en condicions precàries i 
s'han h a ^ t d'habilitar barracons 
per tal d'instal.lar els estudiants. 
L'Institut Sant Elm té una capaci-
tat estimada per 300 alumnes i ac-

tualment hi cursen estudis més de 
6(X) mentre que FP té una capaci-
tat per a 450 alumnes i n'aculi just 
el doble, uns 900. El problema 
s'ha anat solucionant fent dos 
toms. 
L'any 1982 es va fer una reserva 
de terrenys a la zona del Butà, al 
barri de Vilartagues, destinats a la 
construcció del nou Institut. 
Aquest edifici és el que reclama la 
FEDAPA i el motiu pel qual s'han 
dut a terme accions reivindicatives 
que tingueren el seu punt àlgid 
amb la manifestació del 27 de 
maig i que ha continuat amb la 
c a m p a n y a "Els t o t x o s 
d'Ensenyament" en el transcurs 
de la qual s'han tramès a la Con-
selleria prop de 800 maons que, 
mitjançant el doble sentit que im-
plica l'acciò, pretenen continuar 
pressionant els estaments oficials. 
Juntament amb el totxo 
s'acompanyaven quatre ratlles: 
"Benvolgut conseller, en primer 
lloc permete'm agrair-te la gran 
promoció que vas fer del meu 
poble; en una roda de premsa cele-
brada a Girona, vas dir que Sant 
Feliu de Guíxols era un més dels 
945 municipis de Catalunya. En 
segon lloc, prego acceptis aquesta 
petita col·laboració per a l'Institut 
d'Ensenyament Secundari que, 
des de la Conselleria que tu diri-
geixes ha previst de construir a 
Sant Feliu, fet que és una nova 
demostració de que LA FEINA 
BEN FETA NO TÉ FRONTE-
RES, ni terminis, doncs fa dotze 
anys que la construcció està en es-
tudi. Amb iniciatives com aquesta 
ANIREM ENDAVANT. 
De cara als propers mesos d'estiu, 
les accions quedaran paralitzades. 
Vallribera manifesta que segura-ment sortirà un llistat de centres escolars que s'han de construir on probable-ment hi figurarà el de Sant Feliu. Tot i així, L'APA no se 'l creurà fins que no hi hagi un compromís escrit de quan es començaran les obres. El curs escolar es co-mençarà amb aturs intermi-tents en l'EGB i de més llar-

ga durada a BUP i FP. La 
FEDAPA vol arribar fins al final. 
Vallribera explica respecte 
l'actuació de la Conselleria 
"m'esperava que hi haur ia 
algun contacte per explicar-
nos la situació però ens han 
ignorat total i absolutament 
la qual cosa em fa pensar 
que són ineptes i que actuen 
de mala fe". 
Aquesta lamentable situació dels 
instituts guixolencs afecta actual-
ment tota la població escolar de la 
Vall d'Aro que ha de cursar 
aquests estudis a Sant Feliu. En 
canvi i de cara al futur és previst 
que, una vegada s'hagi completat 
l'ampliació de col·legi Els Estanys 
de Platja d'Aro i del de Santa 
Cristina, el següent nivell tant de 
BUP com de FP es cursaria a 
l'actual col·legi comarcal Vall 
d'Aro de Castell d'Aro. Això en el 
cas que Ensenyament compleixi el 
compromís de finançar la cons-
trucció dels nous centres de Platja 
d'Aro i Santa Cristina. De mo-
ment, l'Ajuntament d'aquesta da-
rrera vila ja ha interposat un recurs 
davant l'incompliment per part 
d'Ensenyament dels plaços pac-
tats per a la redacció del projecte i 
construcció de les noves aules de 
l'escola. A Platja d'Aro tenen un 
compromís (sembla que de parau-
la) d'aquest departament confor-
me finançarà les obres dels Es-
tanys. Cati Corominas diu que 
està segura de la paraula de Van-
cells però, en vista dels darrers es-
deveniments, no les deu tenir 
totes. 

Pere Barreda 
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SANT ISIDRE 
A LA VALL D'ARO 
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Amb la particularitat de ser en-
guany el 40 aniversari, s'ha tomat 
a celebrar un any més la festa de 
Sant Isidre amb la mateixa es-
tructura de sempre: flors i més 
flors, verdures en mil combina-
cions, fruits secs fent flgures i 
conjunts, bonsais i també flors 
del camp, és a dir, d'allò més 
silvestre però presentat amb molt 
de gust. 

La gent de la VaU d'Aro segueix 
la festa any rere any però és ben 
cert que ja no és el que era. 
Quan s'inicià a partir d'una idea 
de la gent del Sindicat de Page-
sos del poble, l'exposició havia 
de ser de fruits, flors i verdures 
tan sols de la Vall d'Aro, o 
sigui, del que es feia i es treba-
llava en els nostres camps; això 

era bonic. Posteriorment es van 
introduir els fruits secs i altres 
guarnicions queja no eren autòc-
tones. Alhora, es treia a passejar 
la imatge de Sant Isidre, patró 
dels pagesos però vet aquí que 
un dia els va caure i la imatge no 
es va treure mai més. També, les 
noies joves s'abillaven amb el 
vestit tradicional i es triava una 
pubilla. Tot aquest conjunt dona-
va a aquesta festa un aire molt 
tradicional on també es ballaven 

sardanes i es gaudia d'un am-
bient molt arrelat a la terra. 
Actualment es continua fent 
l'exposició i les sardanes seguit 
(a excepció d'enguany) d'una 
petita rifa al final de la diada. 
Però fóra bonic que es tomessin 
a recuperar tradicions passades i 
també que s'aportessin idees 
noves perquè Castell d'Aro gau-
dís d'una festa de Sant Isidre 
plena d'esdeveniments. La gent, 
a part de fer aquests treballs tan 
bonics, també haurien de tenir 
il·lusió per recuperar l'antic, pro-
posar idees i millorar cada vega-
da més aquesta bonica festa. 

Hermínia Esteve 



QUE BONICA ÉS LA NOSTRA JOVENTUT! 

i 

Us heu parat a pensar alguna 
vegada en lo bonica que és la jo-
ventut del nostre poble, Platja 
d'Aro? Doncs sí, la nostra jo-
ventut no és només bonica sinó 
que desprèn unes ganes de viure 
que encomanen a tots els qui es 
relacionen amb ella. 
Mercès a aquests nens i nenes, 
s'estant recuperant paulatinament 
les nostres arrels, incorporant-se 
d'aquesta manera a la vida local 
fent surar les nostres tradicions 
més oblidades. Que bonic resulta 
veurels a tots disfrutant i partici-
pant en el Pessebre Vivent, en 
concerts de música, en l'Aplec 
de Sant Marc, en festes popu-
lars, en desfilades de models, 
etc... 
Jo recomanaria als pares que fes-
sin quelcom més per escoltar i 
recolzar els seus fills en cadascu-
na de les seves activitats. La 
mainada espera que arribi el cap 
de setmana per dur a terme les 
activitats i els esports que han 
assajat o entrenat durant la set-
mana i també que els seus pu-
guin ésser els seus primers es-
pectadors però, malauradament. 

molts pares prefereixen quedar-
se a casa descansant pensant que 
els fills ja s'espavilaran tot so-
lets. Que equivocats estan! Els 
nens per a la seva formació ne-
cessiten el vist-i-plau dels pares 
en moltes coses que als grans 
ens semblen insignificants. 
Cal destacar la tasca que porta a 
terme amb la nostra joventut el 
Casal de Joves de Platja d'Aro, 
pràcticament sense mitjans i 
sense ajuda de gairebé ningú la 
Lluïsa, la Pili, l'Eva, l'Anna, 
l'Antonia, la Mari Luz, en 
Toni... continuen endavant amb 
imaginació i ganes per tal que la 
mainada gaudeixi de les hores 
del Casal, sigui buscant una dis-
fressa per Carnaval que resulti 
econòmica i alhora vistosa, apre-
nent a desfilar per poder realitzar 
una vetllada de desfilada de mo-
dels executada com autèntics 
professionals, o competint sense 
manies amb els cuiners i cuine-
res més experimentats en el con-
curs d'arrossades de Sant Marc 
0 en qualsevol de les moltes acti-
vitats que es realitzen al llarg de 
la temporada. 

En lloc de criticar el jovent hau-
ríem d'oferir-los més recolza-
ment, temps, comprensió i, so-
bretot, escoltar-los perquè el que 
a ells els pot semblar un proble-
ma insalvable és per a nosaltres 
una petitesa que, amb una simple 
explicació, moltes vegades en 
tindrien suficient i alhora serviria 
per fer-nos partíceps de les seves 
inquietuds i vivències. 
La joventut és meravellosa però 
passa molt aviat i mica en mica, 
quan en prou feines ens adonem, 
ja s'han fet grans i ens van dei-
xant lentament pels estudis, pel 
treball o per les mil circumstàn-
cies de la vida. 
Per això, mentre siguin nens, 
hauríem de passar més estones 
amb ells per tal de donar-los la. 
base, l'esümació i el respecte 
que els demanarem el dia de 
demà. 

Enric Gamito 

FELIP ALLUE i RACOLTA 

P r e p a r a t s A l imenta r i s 
i Dietèt ics 

DIETÈTICA 
ALIMENTACIÓ INFANTIL 
COSMÈTICA NATURAL 
HERBORISTERIA 
PRODUCTES NATURALS 

c/. Església, 19 - Tel. 81 63 95 - PLATJA D'ARO (Girona) 

LUBRERIA 
INTER-PRESS 

Obert tot l'ani; 

Mossèn Cinto Verdaguer, 13 (davant Ajuntament) 
Tel. 82 70 06 - PLJ\TJA D'ARO 
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^ S ' A M P L I A R A LA SALA 
D ' E X P O S I C I O N S DELS 
PESSEBRES DE SOLIUS 
La nova sala d'exposicions dels 
pessebres dioràmics de Solius, re-
centment estrenada ja comença a 
quedar petita per donar cabuda a les 
petites obres d'art de la comunitat 
cis tercenca de Solius. Amb 
l'exposició permanent, les visites de 
públic d'arreu de Catalunya, que ac-
tualment es completen amb una xe-
rrada que ara per ara es fa a 
l'església del Monestir per manca de 
més espai a la sala d'exposicions, 
han obligat a projectar una nova 
ampliació d'aquest espai amb la fi-
nalitat d'adequar la mostra a les de-
mandes dels visitants. El projecte 
d'ampliació puja a 1.500.000 PTA, 
xifra que no inclou el mobiliari. 
L 'Ajuntament cr is t inenc que 
col·labora amb el monestir, ja ha 
sol·licitat una ajuda a la Diputació 
de Girona per tirar endavant la re-
forma. 

^ EL RESTAURANT ARADI 
GUARDONAT 
El Departament d'Agricultura, Ra-
maderia i Pesca de la Generalitat de 
Catalunya lliurà el passat 14 de maig 
els Guardons de Pesca 1994, en re-
coneixença de les actuacions en 
favor del sector pesquer, en el de-
curs de la VII Gran Nit Pesquera 
celebrada a Roses i presidida pel 
conseller sr. Francesc Xavier Mari-
mon. Un dels guardonats fou el res-
taurant platjarenc Aradi de la família 
Comas, per haver-se distingit sem-
pre en la cuina del pais per la seva 
especialitat marinera; des de 1989, 
quan creà el "Festival Gastronòmic 
de Fruits de Mar", cada any porta la 
delícia dels fruits de mar a les seves 
taules durant tot el mes de setembre. 
A més, també reberen plaques les 
següents entitats: Agrupesca, el Diari 

g de Vilanova, el programa del canal 
¡d 33 Thalassa i la tripulació del vaixell 
^ Empordà; reberen medalles els sen-
< yors Salvador Guasch, Joan Barbe-
^ na, Francisco Garrido, Josep Arlan-
® dez. Patrici Ferré, Ramon Abad i 

16 Rafael Fiblà. 

« ÈXIT DEL TIR OLÍMPIC 
PLATJA D'ARO AL CAM-
PIONAT D'ESPANYA 
En un altre número de la revista ja 
havíem informat que un soci del 
club Tir Olímpic Platja d'Aro, Mi-
quel Orobitg, havia quedat primer 
classificat en dues modalitats en el 
Campionat d'Espanya de tir per a 
minusvàlids físics. El passat mes 
de maig, es disputà a les ins-
tal.lacions de l'Escola de Policia de 
Catalunya de Mollet del Vallès el 
Campionat d'Espanya d'aquesta 
modalitat esportiva, amb la partici-
pació de més de 450 tiradors, entre 
ells representants del club arene que 
assoliren, una vegada més, resultats 
òptims. Peter Kosidlo es classificà 
en primer lloc en la modalitat pisto-
la de tir ràpid per a veterans men-
tre que José Joaquín Masnou també 
es classificà en primer lloc en la 
categoria pistola lliure per a vete-
rans. 

« EN "XEVI" A SUÏSSA 
L'Il·lusionista XEVI fou l'artista 
que actuà a la gran festa de PRO-
JECCIÓ DE CATALUNYA EN 
FORA que se celebrà a Züric 
(Suïssa) el dia 4 de juny. Els orga-
nitzadors de la festa, l'Associació 
de Gent de Paria Catalana Casa 
Nostra, seleccionà en XEVI pel seu 
prestigi internacional convençuts 
que amb l'art de la màgia també es 
fa Pais, com tantes vegades ho ha 
demostrat arreu del món el mag 
empordanès. 
L'endemà continuà la gira amb un 
recital màgic a la Penya Barça de 
la ciutat de Schaffhausen. 

» L'ARO C.E. MANTÉ LA 
CATEGORIA 
Després d'una temporada irregular, 
el primer equip de l'Aro ha pogut 
mantenir la categoria després d'un 
final de campionat incert degut als 
mals resultats enregistrats, la qual 
cosa ha fet que es depengués dels 
resultats d'altres equips. Però la sort 
ha acompanyat l'Aro i l'any que vé 
continuarà militant a la primera cate-
goria regional. Això sí, amb nou 
entrenador ja que la directiva ha 
contractat a l'ex-jugador Xavi Giró 
per entrenar la temporada 94-95. 
D'altra banda, el club ha organitzat 
per aquest final de mes el Torneig 
Vall d'Aro de futbol 7, animat per 
la bona acollida de la competició de 
les mateixes característiques que tin-
gué lloc durant la Setmana Santa. 
Han competit més d'una vintena 
d'equips de les categories alevins, 
infantils, cadets i juvenils. Pel que 
respecte al Torneig Vall d'Aro de 
futbol juvenil, el club està treballant 
per poder-lo fer la propera pre-
temporada en la que serà la tretzena 
edició. 

«PROMOCIÓ D'HABITAT-
GES SOCIALS EN EL MUNI-
CIPI DE CASTELL-PLATJA 
D'ARO 
L'Ajuntament de Castell-Platja 
d'Aro, en col·laboració amb la Fun-
dació Família i Benestar Social, pro-
mou la construcció de setze habitat-
ges socials al carrer de la Garrotxa, 
núm. 12 de Sant Pol. 
Per participar en el concurs s'han de 
reunir les condicions següents: 
1- Estar empadronat o exercir una 
activitat laboral en el Municipi. 
2- Acreditar uns ingressos per unitat 
familiar inferiors a 151.875,- PTA 
mensuals. 
3- No disposar cap membre de la 
unitat familiar beneficiària de 
l'adjudicació d'im altre habitatge o 
terreny edificable en propietat 
4- Estar en condicions d'entrar a 
ocupar l'habitatge adjudicat en el ter-
mini màxim de tres mesos, a comptar 
de la data d'adjudicació. 
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5- No haver estat mai propietari 
d'un habitatge de promoció social o, 
en cas que així fos, no haver-lo 
alienat per causes distintes de les 
motivades per canvis de residència, 
per raons laborals o altres causes 
vàlides degudament justificades a 
criteri de la Comissió d'Adjudicació. 
6- Estar en condicions de poder sa-
tisfer el preu de l'habitatge a criteri 
de l'entitat financera amb qui es 
contractarà el préstec per a la seva 
adquisició. 
El termini definitiu de formulació de 
sol·licituds s'ha establert en el dia 
30 de juny de 1994. 
La petició en model oficial ha 
d'ésser presentada a les dependèn-
cies municipals de Masia Bas de les 
10'30 a les 13'30 hores, acompan-
yada de la documentació següent: 
- Fotocòpies compulsades del DNI i 
del NIF del/s futur/s titular/s de la 
vivenda. 

C e r t i f i c a t m u n i c i p a l 
d'empadronament, amb indicació de 
la data d'alta en el Municipi. 
- Document original i una còpia 
compulsada de la Declaració de la 
Renda de les Persones Físiques co-
rresponent a cadascun dels membres 
de la unitat familiar que hagin treba-
llat durant 1993. 

festival esportiu al Palau d'Esports 
com a cloenda de la temporada es-
jortiva; a l'acte hi foren presents 
'alcalde Joan Giraut i el regidor de 

Cultura i Esports Màrius Lleget els 
quals feren üiuraments de diferents 
obsequis als petits esportistes de 
l'Escola, entitat que, ara per ara, és 
l'única representant del bàsquet al 
municipi després de la malhaurada 
desaparició de l'Aro Bàsquet Club 
que mantenia equips de sèniors, jú-
niors i juvenils. També els alumnes 
de l'Escola Municipal de Música 
oferiren una festa en el transcurs de 
la qual oferiren una actuació per tal 
de mostrar els coneixements adqui-
rits durant el curs; l'actuació de la 
Jove Orquestra del Baix Empordà 
completà la vetllada a la qual hi as-
sistí el regidor de Cultura. Per 
últim, recalcar la desfilada de mo-
dels cedits per Magatzems VaU que 
portà a cap el Casal de Joves al 
Palau d'Esports amb la finalitat de 
recaptar fons per a les seves activi-
tats. 

« DIFERENTS ACTES HAN 
T A N C A T EL C U R S 
D'ACTIVITATS 
Durant el mes de juny s'han celebrat 
diferents actes de diverses entitats 
amb motiu de l'acabament de les ac-
tivitats que es realitzen al llarg de 
l'any. D'una banda l'Escola Munici-
pal de Bàsquet EMBA organitzà un 

tora General de Farmàcia Dra. Regi-
na ReviUa de presidir l'obertura ofi-
cial de les sessions. El Conseller de 
Turisme, Lluís Alegre presidí el 
sopar de gala mentre que el 
d'Agricultura, Ramaderia i Pesca 
Francesc Xavier Marimon féu el 
propi amb l'acte de clausura. El 
tema que centrà les ponències fou la 
contaminació dels aliments. Néstor 
Lujan fou l'encarregat de fer la con-
ferència de clausura. 

» EL 5è. CONGRES NACIO-
NAL DE FARMACÈUTICS 
DE L'ALIMENTACIÓ 
Amb l'assistència d'uns 400 con-
gressistes es desenvoluparen del 5 al 
8 de juny les sessions del 5è. Con-
grés Nacional de Farmacèutics de 
l'Alimentació organitzat pel Consell 
Nac iona l de Farmàc ia de 
l'Alimentació conjuntament amb els 
farmacèutics locals. Celebrat en uns 
moments en què administració i pro-
fessionals celebren negociacions que 
esdevindran importants de cara al 
futur d'aquest col·lectiu, el Congrés 
comptà amb importants ponents a 
nivell estatal, tan titulars de càtedres 
universitàries, com reconeguts pro-
fessionals especialistes en diferents 
temes i també polítics. I el rosari 
que assistiren a les diferents ses-
sions fou prou important; tret de la 
inauguració efectiva que comptà amb 
la presència de l'alcalde Joan Giraut, 
el titular del Departament de Sanitat 
de la Generalitat, Xavier Trias fou 
l'encarregat juntament amb la Direc-
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^ PERIODISTES TXECS 
VISITEN PLATJA D'ARO 
Un grup de periodistes txecs han re-
alitzat a finals de juny una visita de 
treball a la comarca tenint de base 
de l'estada Platja d'Aro. Els perio-
distes pertanyen a 7 diaris d'abast 
estatal, 3 diaris regionals, 5 setma-
naris, xma revista quinzenal, 2 revis-
tes mensuals, 1 editorial de turisme, 
1 diari en castellà i 1 diari xilè. El 
grup ha estat rebut per l'Ajuntament 
el dia 28 i han dedicat un dia a la 
visita de Barcelona i un altre a visi-
tar les comarques gironines prepara-
da per l'Ajuntament local. El turis-
me txec va en augment a la Costa 
Brava i particularment a Platja d'Aro 
i mostra d'aquest fet és l'article 
d'una plana sencera firmat per Milu-
se Valkova sobre el municipi i la ro-
dalia que la revista turística "Travel 
Trade Gazette" ha publicat recen-
tment. Amb el titular "Platja d'Aro, 
descobriment de la temporada" la 
periodista descobreix als seus lec-
tors les particularitats de la nostra 
oferta (preus inclosos) pràcticament 
en una invitació a fer la visita. 
L'article dedica un apartat especial 
dedicat a Castell d'Aro que, sota el 
títol "Un pueblo donde se ha parado 
el tiempo" ressalta més aviat la seva 
vessant històrica i cultural. 

S CONCENTRACIÓ DE 
VOLKSWAGEN 

fe El Club d'Amics del Volkswagen de 
9 Catalimya ha convocat els seus as-
oi sociats a la IX Concentració Intema-
^ cional que tindrà lloc el 2 i 3 de ju-
j liol a Plat ja d'Aro i més 

concretament al Càmping Vall 
18 d'Aro. La recepció i benvinguda 

està prevista durant tot el matí del 
primer dia. Per la tarda tindrà Uoc 
una Gimcana a la Plaça d'Europa 
per iniciar pels volts de les vuit, un 
recorregut en caravana pels carrers 
del poble per tal que el públic pugui 
gaudir mirant els populars escarbats; 
els cotxes es podran contemplar més 
tranquil·lament durant el capvespre 
al Passeig Marítim on restaran apar-
cats mentre els seus propietaris gau-
diran d'un bon sopar. El dia següent 
hi haurà banyada col.lectiva amb un 
concurs d'escarbats de sorra i acaba-
rà la concentració amb un dinar on 
tindrà lloc el repartiment de premis i 
un sorteig especial. 

« VISITA D'ASTRONAUTES 
La Universitat Autònoma de Barce-
lona ha organitzat la Sessió d'Estiu 
de 1994 de la Universitat Internacio-
nal de l'Espai que tindrà lloc a partir 
del 27 de juny. A les sessions de 
treball hi assistiran destacats astro-
nautes entre els quals cal destacar el 
Dr. Buzz Aldrin que fou astronauta 
de rApollo 11, el qual serà convidat 
especial de l'acte d'inauguració. 
L'Ajuntament de Castell-Platja d'Aro 
col.labora en aquest esdeveniment 
acollint als assitents que, un cop fi-
nalitzat l'event passaran uns dies de 
descans al poble. Anteriors sessions 
d'estiu d'aquest organisme s'han 
desenvolupat a Massachussets 
(1988), Strasbourg (1989), Toronto 
(1990), Toulouse (1991), Japó 
(1992) i Alabama (1993). 

L SESSIONS POPULARS 
D'AERÒBIC A LA PLATJA 
Pels propers 14, 15 i 16 d'agost 
està previst que es realitzin a la plat-
ja gran de Platja d'Aro unes ses-
sions populars d'aeròbic que tindran 
com a monitors i protagonistes des-
tacades figures d'aquesta pràctica es-
portiva. Aquesta experiència 
s'iniciarà a Marbella i s'anirà repe-
tint al llarg de la costa mediterrània. 
Platja d'Aro i Roses són les pobla-
cions gironines triades per dur a 
terme aquestes sessions públiques i 

populars que es faran en dos toms 
de matí i tarda. 

« PLATJA D'ARO VOL 
FER LA QUINZENA DEL 
SUQUET DE PEIX 
La bona promoció realitzada per 
l'Ajuntament ganxó amb el peix 
blau ha tingut molts seguidors a les 
comarques gironines. L'arròs de 
Pals i les gambes de Palamós han 
seguit el mateix camí. Platja d'Aro, 
a falta de més imaginació, no es vol 
quedar enrera i pretén organitzar la 
"Quinzena del suquet de peix". El 
punt de partida sembla que ha estat 
la particularitat que el pollastre amb 
llagosta és un plat fill de les anti-
gues cuineres de Can Japet i és 
volia fer la promoció a partir 
d'aquest plat, però s'ha optat per un 
tema gastronòmic una mica més 
ampli com és el suquet de peix. La 
fórmula triada és la clàssica d'oferir 
degustacions del plat en diferents 
restaurants adherits a la campanya i 
alhora completar-ho amb diferents 
actes culturals. Tot i no estar con-
cretades les dates exactes, sembla 
que serà durant el mes de setembre 
quan es realitzi la campanya. 



EL SAFAREIG 

PUGEN 
Ei Casal de la Gent 
Gran de Castell d'Aro 
després dcl període de fun-
cionament que ha durai 
aquests darrers mesos s'ha 
consolidat i ha assegurat el 
ñitur. Fins i tot pateix petits 
problemes de manca d'espai. 
Es previst que es desdobli, 
fiíncionant-ne també un altre 
a la Masia Bas de Platja 
d'Aro. 

El tren turístic de Plat-
ja d'Aro que després de la 
seva entrada en funcionament 
l'estiu passat a causa de la 
iniciativa privada, s'ha fet 
molí popular entre vems i vi-
sitants alhora que dóna un toc 
d'alegria als carrers del 
poble. 

El Futbol Club Cristi-
nene femení» Una vega-
da més aquest equip ha 
donat una gran alegria als 
afeccionats de la comarca en 
assolir el campionat de la 
seva categoria sense perdre 
ni empatar ni un sol partit i 
pujant a la primera divisió 
nacional. 

Loca-lidades 
La estación de televisión "Antena-3 

TV" eligió como escenario de una de las 
peculiares pruebas de su programa más 
popular, "El juego de la Oca", a nuestra 
Vall d'Aro. El concursante ganador debia 
afrontar el reto de reunir en el nuevo tramo 
de carretera de la variante recien estrenada, 
la mayor cantidad posible de vehículos. La 
popularidad del evento, sobre todo entre 
los barceloneses, logró superar con creces 
la desesperada Uamada del concursante que 
consiguió un record absoluto de presencia 
de entusiastas automovilistas, no solo en el 
nuevo tramo sino hasta la entrada de la au-
topista además de calles y caminos vecina-
les de Santa Cristina. Al final, todos los 
conductores pronunciaron al unísono con 
entusiasmo: ¡prueba superada! 

El Ayuntamiento de Castell-Platja 
d'Aro está llevando a cabo conjuntamente 
con la Confederación Hidrográfica del Pi-
rineo un ambicioso proyecto de embelleci-
miento de la zona de la desembocadura del 
Ridaura. Se trata de crear un lago artificial 
en la misma zona de desembocadura, apro-
vechando el agua cristalina tratada por la 
depuradora y que desprende fragancias de 
naturaleza, enjardinando el entorno con ne-
núfares y otras especies florales que con-
tribuirían a crear un paisaje más idílico si 
cabe de lo que es ahora, ¿os vecinos, por 
su parte, estan satisfechos por lo rápida-
mente que se han atendido sus peticiones y 
por la eficaz colaboración entre las dos ins-
tituciones públicas. 

El Ayuntamiento de Castell-Platja 
d'Aro ha editado un pequeño calendario 
que es a su vez una guia del contribuyente. 
Resuelto a enmendar la dureza de las ac-
ciones fiscales reclamatorias emprendidas 
últimamente por el ente, se han concedido 
facilidades de pago a todos los contribu-
yentes que han visto reducidas en un 4% 
sus cuotas si eran satisfechas antes del 1 
de Julio, bonificación que fué difundida a 
través de dicho calendario. En un alarde de 
generosidad y muestra del esfuerzo organi-
zativo de la Casa Gran afín de que la po-
blación tuviera conocimiento de la grata 
noticia con tiempo más que suficiente, el 
calendario se empezó a distribuir el 23 de 
Junio. 

El Carmelito 

El nou tram de la va-
riant de Santa Cristi-
na. Després de l'embús que 
sembla que provocà l'entrada 
en funcionament d'aquest 
nou tram de carretera, cal 
plantejar-se solucions urgents 
per evitar que es repeteixi 
aquesta situació durant els 
caps de setmana de tot 
l'estiu. 

El pagament a 
l'aparcament a la 
Plaça d'Europa de 
Platja d'Aro. Quan s'estan 
cercant fórmules dc promoció 
del municipi, una de les més 
senzilles com és la d'utilitzar 
com a reclam el disposar d'un 
gran aparcament cèntric gra-
tuït, s'utilitza per afegir uns 
paupèrrims diners a les ar-
ques municipals. 

Els imprudents del 
foc. És difícil que un bosc 
o algú es cremi fortuïtament 
si no és que hi intervé la mà 
de rhome. Malauradament, 
l'any passat les imprudències 
ja van costar i 'incendi 
d'unes quantes hectàrees de 
bosc a Romanyà, Amb una 
mica més de civisme per 
part de tots s'evitarien les 
continues pèrdues d'aquest 
valuós patrimoni natural, 

BAIXEN 



i o UN EQUIP DELS ANYS 30 A PLATJA D'ARO 
No fou fins a començaments 
dels anys 70 que el municipi 
castell-platj arene tingué un equip 
de futbol estable i consolidat, re-
sultat de la transformació de 
l'antic conjunt que militava al 
campionat d'empreses i mercès a 
la iniciativa d'alguns aficionats 
locals d'ambdós pobles. Algú es 
degué quedar amb l'espina clava-
da quan es parlava sovint de 
l'Aro com a única iniciativa fut-
bolística de la història del poble i 
tot cofoi, després de buscar i re-
buscar en el calaix on se solen 
guardar els records de tota una 
vida, un bon dia donà a conèixer 
una foto inèdita d'un antic equip 
format a Platja d'Aro durant la 
dècada dels anys 30: el Platja 
d'Aro CF. I no fou l'únic puix 
Castell d'Aro comptava en aque-
lla mateixa època amb un altre 
equip, la Penya Blanc i Blava, 
però d'aquest conjunt en parla-

rem en una altra ocasió. 
El Platja d'Aro estava fonnat per 
una colla de jovent del poble 
que, atrets per la popularitat 
d'aquest esport, decidiren formar 
un equip com una distracció 
més. No competien en campio-
nats oficials sinó que disputaven 
partits amistosos amb poblacions 
veïnes com Sant Feliu, Calonge, 
Santa Cristina o Palamós, camp 
on fou feta la fotografia que re-
produïm. 
El terreny de joc de l'equip esta-
va situat al Uoc Uavors anomenat 
el "Criadero" prop de la zona 
dels Estanys on els diumenges 
es concentraven molt veïns per 
veure jugar el conjunt local. 
Els components de l'equip que 
surten a la foto són els següents, 
d'esquerra a dreta segons llegeix 
el lector. 
Josep Salvador (Terrades), San-
tiago Clara, Lluís Martinell, Pere 

Barceló, Palomo, Josep Poch, el 
porter del qual no hem pogut es-
brinar el nom, Martí Vilanova, 
OUer, Joan Esteva. 
És dóna la circumstància que 
falta un jugador a la foto la qual 
fou presa en el transcurs d'un 
partit contra el Palamós. En una 
acció fortuïta, el jugador que 
manca fou lesionat, i fou atès 
precisament mentre la resta de 
companys es feien la instantània. 
Tabemers, botiguers, carrabi-
ners, cuiners i pagesos, nois tots 
de diferents condicions socials 
formaven aquell equip que durà 
fins que una guerra (paradoxal-
ment l'antítesi de l'esport), la 
guerra civil, deturà el joc i la 
vida de molts joves de l'època. 

Pere Barreda 
Foto: Antoni Esteva 

Raventós (e.p.d.) 
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LES 
LLARS D'INFANTS 

DC 

i 

La M* Àngeis Hernández tre-
balla tots els dies de l'any en el 
negoci dels seus pares a Platja 
d'Aro, ja des de joveneta ho fa; 
es va casar i per aquest motiu va 
haver de canviar la seva residèn-
cia a Llagostera on viu, però ella 
va seguir venint cada dia a Platja 
d'Aro per treballar amb els seus 
pares. Va tenir una nena que ara 
li ha fet dos anys i, lògicament, 
"necessita" deixar-la en una llar 
on en tinguin cura; però vet 
aquí, que a la llar d'Infants de 
Platja d'Aro hi ha manca de pla-
ces. 
La va inscriure durant el període 
establert, és a dir, el mes d'abril, 
però sembla ser que hi ha una 
demanda considerable^de lloc per 
aquesta llar. La M® Àngels diu 
que no és l'única que espera una 
resposta, hi ha altres mares que 
fa temps esperen tenir un lloc 
per deixar els seus fills petits en 
un lloc adequat i poder treballar. 
A més, la M- Àngels té en contra 
el fet de ser resident a Llagoste-
ra. Li diuen que primer són els 
nens residents oficials del poble 
que no pas el seu que no ho és. 
I la història és aquesta: la Llar 
d'Infants s'ha fet petita per la 
demanda que hi ha. Parlant amb 
un regidor de l'Ajuntament sobre 
l'assumpte, em comenta que la 
Llar d'Infants sempre havia tin-
gut un dèficit molt considerable, 
de molts milions, de fet sembla 
ser que la quota a pagar pels 
pares era insuficient (unes 
4.000,- PTA mensuals) per al 
seu bon desenvolupament. 
L'actual Ajuntament va pujar la 
quota, unes 8.000,- PTA, i ac-
tualment va més bé, quant a di-
ners, però no respecte a tenir el 
suficient lloc per garantir llar per 
a tothom. 
Per saber-ne més del tema, parlo 
amb la directora de la Llar 
d'Infants de Platja d'Aro, la Te-
resa Ramot, que molt amable-
ment em comenta i assabenta del 

funcionament del centre i els 
seus problemes. 
Actualment, les Llars d'Infants 
pertanyen a Ensenyament i tenen 
una normativa pròpia: l'ha de 
portar personal titolat, hi ha 
d'haver un cert nombre de mai-
nada per aula, etc... Per exem-
ple, de petits d'un any n'hi 
poden haver tan sols deu per 
aula i de dos anys uns 18 o 20. 
Ara mateix, en el Centre hi ha 
dos mestres d'EGB especialistes 
en preescolar, una mestra de llar 
d'infància en formació de segon 
grau i la directora que, a part de 
fer la seva feina, és una mica a 
tot arreu. Hem parlat de la im-
portància que té un centre escolar 
d'aquestes característiques. 
Però s'ha de tenir també molt 
clar, que posar o deixar un petit 
en una Uar, no es tan sols que 
en tinguin cura o el canviïn els 
bolquers (entre altres coses). 
Tota la mainada des del moment 
que se'l deixa en una llar 
d'aquest tipus, ja comença a pre-
parar-se 0, millor dit, comencen 
a preparar-lo per al fiítur, per al 
seu futur. Tot el professorat (p^r 
això és qualificat) té la fimció i -
per què no- la vocació, de co-
mençar a ensenyar el petit ja des 
dels primers mesos, si està a les 
seves mans. Per aquest motiu els 
centres han d'estar molt ben pre-
parats, amb tots els condiciona-
ments que calguin i per descom-
ptat, amb un professorat 
adequaL 
Això ja ho tenim a la vila, però 
ens manquen coses i la Teresa 
m'ho comenta. "A causa del dè-
ficit que hi ha de places, coih he 
comentat en un principi tenim 
una gran necessitat de disposar 
de dues aules més per a la mai-
nada d'un any i una cambra per 
dormir els més petits". Mancança 
molt important, ja que tots 
sabem d'aquesta necessitat en els 
de més petita edat. Sembla ser 
que l'Ajuntament vol fer petites 

reformes de millora però potser 
que no siguin suficients per a les 
necessitats de la població. 
Tal hi com m'insisteix la directo-
ra, és molt important que els pe-
tits gaudeixin del que els és 
idoni per al seu desenvolupa-
ment, i sabem que hi ha mares 
que a l'hora de treballar, no 
tenen un lloc idoni per deixar els 
seus petits. Aquest problema ens 
ha de fer pensar a millorar 
aquesta situació i donar una res-
posta al problema. 
A la Llar de Castell d'Aro no hi 
ha la problemàtica de manca de 
places, segons comenta la Nuri 
Geli que porta ja fa anys el petit 
centre, però també necessitaria 
una petita cambra per dormir els 
més petits i també petites refor-
mes. 
Crec i així m'ho fan saber, que 
l'Ajuntament està al corrent de 
totes aquestes mancances pel que 
esperem que es trobi una ràpida 
solució al problema. 
La mainada petita és molt impor-
tant i hem de vetllar per al seu 
millor desenvolupament. 

Hermínia Esteve 
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CASADELAVIIA 

EL PLE DEL 31 
DE MAIG 
Després de cinc mesos de començat l'any, final-
ment en una sessió extraordinària s'aprovà el pressu-
post municipal xifrat en 1.788 milions de PTA. Però 
d'aquest tema en parlarem abastament en el proper nú-
mero de juliol. La sessió ordinària del Ple, en canvi, 
fou de tràmit sense cap tema d'interès rellevant. La 
Corporació aprovà modificar les condicions del con-
tracte amb la concessionària del subministrament 
d'aigua potable en el sentit d'ampliar el seu objecte 
amb l'adjudicació de l'explotació dels equipaments, 
dotacions i instal.lacions del Servei d'Aigua Potable 
del Mas Nou. També s'acordà l'aprovació del conveni 
urbanístic subscrit amb els propietaris de la urbanitza-
ció Puig Romaní pel qual l'Ajímtament es compromet 
a promoure la constitució de l'Entitat urbanística de 
Conservació de la urbanització a canvi de la cessió 
dels terrenys necessaris per a l'execució del projecte 
de condicionament i remodelació de la carretera al Mas 
Nou i Romanyà. D'altra banda i pel que fa a acords 
sobre personal, entre d'altres cal destacar l'acord de 
suprimir el règim especial de jornada perllongada que 
tenia la Policia Municipal (era 2 hores i mitja més a la 
setmana per poder cobrir les necessitats del servei) en 
vista de l'acord assolit entre ambdues parts en el sentit 
que els municipals estan disposats a treballar un 
mínim de cinc dies festius durant els mesos d'estiu a 
canvi de compensacions o de la recuperació d'aquests 
dies durant altres èpoques. 
Quant a tarifes, s'establiren tarifes de diferents serveis 
i se n'establiren de nous. L'aparcament municipal de 
la Plaça d'Europa, que ha començat a ser de pagament 
des del 15 de juny passat té unes tarifes que van des 
de 95 PTA la primera hora fins a les 500 del dia com-
plet els turismes; cal recordar que els veïns estan 
exempts justificant el pagament del corresponent im-
post del vehicle. 
L'ocupació de la via pública varia de les 5.885 PTA 
per taula i quatre cadires a la zona més cèntrica, 4.414 
PTA al Passeig Marítim i 2.943 PTA a la resta del 
municipi pel mateix concepte. 
El Casal d'Estiu de matí puja 3.435 PTA/mes, el men-
jador 10.304 PTA i el transport 3.992 PTA/mes o 572 
PTA/dia. El Casal d'Estiu tot el dia puja 9.045 PTA. 
Les bonificacions són del 10% per dos germans, el 
20% per tres germans i 25% per quatre germans. Les 
matriculacions s'han de fer per mesos complets. 
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PLENS, COMISSIONS I 
PETITS COMENTARIS 
Passant llista ai Ple del passat 17 de maig en 
sessió extraordinària. Assistents: Josep Llensa, Josep 
Rosés, Ramon Tura, Xavier Congost, Jordi Aviñó, 
Josep Sala, Enric Roselló i Marcel Ferré. Excusa 
l'assistència Concepció Puigvert. 
El Consell Escolar tramità a l'Ajuntament l'acta de 
reunió en la qual i per unanimitat dels seus mem-
bres, s'acordà proposar el nom de Pedralta a 
l'escola pública de Santa Cristina. També, per unani-
mitat dels assistents al Ple, s'acordà informar favora-
blement aquesta proposta. 
Com és d'esperar, el nom agradarà a uns i a 
d'altres no, i^rò el més important és que ja en té. 
Ara, a discutir o pensar quin nom li hauria posat ca-
dascú d'haver-ho pogut fer. 
S'aprovà el Reglament d'ús de la llengua catalana a 
l'Ajuntament. Aquest reglament ha estat elaborat se-
guint el model proposat pel Consorci per a la Nor-
malització Lingüística tal i com ho han fet altres 
ajuntaments de Catalunya. L'Ajuntament manifestà la 
voluntat de contribuir a la plena normalització del ca-
talà en l'àmbit administratiu municipal i el desitg 
d'impulsar institucionalment i públicament l'ús de la 
llengua a Santa Cristina. El punt més destacable 
d'aquest ple fou el recurs contenciós que interposà 
l'Ajuntament contra el Departament d'Ensenyament 
de la Generalitat. El motiu ha estat l'incompliment 
per part del delegat territorial d'ensenyament a Giro-
na dels pactes 3r., 4t. i 5è. que s'havien acordat l'I 
de juliol de 1993. Els pactes incomplerts són els se-
güents: 
1/ La no realització del projecte per a la construcció 
d'un edifici per fer-hi el curs 1994-95 l'ensenyament 
de 6é. d'EGB. 
2/ La no construcció de l'edifici anterior. 
3/ No s'ha complert el compromís d'assumir part 
del cost de les classes de gimnàstica que suporta ac-
tualment l'Ajuntament en la seva totalitat. 
A l'hora de la votació, el sr. Sala manifestà que el 
seu grup s'abstindrà per entendre que abans de pre-
sentar recursos s'han d'esgotar totes les vies possi-
bles i que aquesta actuació podia perjudicar més que 
beneficiar. El sr. Llensa respon que és més lògic in-
terposar recursos que no pas enviar totxos. 
Amb caracter d'urgència s'adjudicà la gestió de la 
piscina municipal. Foren presentats dos pressupos-
tos. El primer era una oferta de 410.000 PTA per 
Azucena Jimenez de Santa Cristina i el segon era de 
405.000 PTA de Pere Tarruella de Platja d'Aro. Per 
unanimitat dels assistents s'adjudicà la gestió a Azu-
cena Jimenez. La piscina restarà oberta des del 18 
de juny. 
Per últim, s'acordaren diversos temes sobre la cons-
trucció de la variant de la C-250 però com que 
aquest tema ja pot ser una mica cansat, remetem als 
interessats pel tema a la lectura de l'acta del Ple. De 
les comissions de govern, destacar que la Direcció 
General de Prevenció i Extinció d'Incendis ha comu-
nicat a l'Ajuntament que aquest estiu, destacarà un 
vehicle de bombers a Romanyà. També s'instal.larà 
una caseta isotérmica de lloguer, el cost de la qual 
anirà a càrrec de l'Ajuntament. 
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INCENDIARIA 
A la natura^ qualsevol foc és molt perillós. 

SI UEUFOCTliUQUIRL 

BOHBERSDE lA CENEIIIILIIIII 

Aquest estiu, una simple burilla pot tenir la potència 
devastadora d'una bomba incendiària; només serà necessari 
que un inconscient la llenci per la finestreta del cotxe, no 
l'apagui trepitjant-la o faci servir el bosc com un immens 
cendrer. 

Aquest any, aquest estiu, el perill d'incendi és màxim. 
Qualsevol flama o espurna, per insignificant que pugui 

semblar, pot tenir conseqüències desastroses; per això, si 
us plau, aquest estiu no enceneu foc, enlloc. 



VAGÓ CORREU 
PEL BON c a m í 

Veig que el Carrilet, o ha canviat d'editorialista o 
l'editorialista ha canviaL 
El seu discurs, toma a entrar pels camins de la lògica i 
la veritat, encara que la "puntilla" final la dedica a 
l'actual Equip de Govern, que mai ha merescut un tracte 
semblant al que es dispensà a l'anterior. Es veritat que 
ara ja critica l'anterior gestió, però quan governava no 
acostumava a fer-ho, sols vull recordar alguna portada 
que es destinava a un polític local amb braçal incorporat 
i l'editorial demanava el vot per ell, en unes eleccions en 
què era candidat 
El Carrilet, al contrari del que diu un membre del 
col·lectiu de redacció, no és una eina per fer història, 
sinó un mitjà de comunicació de tots o part de la Vall 
d'Aro, depèn de si volen ser objectius o subjectius. 
Estic d'acord que calen menys teatralismes, però tant de 
polítics, com de laborals, com d'empresarials, com de 
turístics, com de periodístics, com del que sigui. 
L'època dels fantasmes ha culminat amb una gran traca 
amb petards, tan espectaculars com els Roldan, De la 
Rosa, Mariano, Conde, De la Concha i altres tant de na-
cionals com de locals, coneguts de tots, que mentre 
s'han mantingut damunt del pedestal, canviant de jaque-
ta sempre que ha calgut, han estat llum i guia de molts, 
pero en caure s'han esbardellat fent molta pudor. Es la 
cultura del "pelotazo" que si de veritat volem ser euro-
peus i demòcrates hem d'extiipar. 
En el teatre de la vida, tots hem d'assumir amb respon-
sabilitat el paper que la vida ens ha assignat 
Al Carrilet també. Fa bé de criticar als que governen, si 
creu que no ho fan bé, faria millor si fos capaç 
d'apuntar alternatives millors de les que s'apliquen. 
Aquest debat també s'hauria d'ampliar al món laboral, 
empresarial, turístic... 
El món turístic està patint una crisi de creixement i enve-
lliment prematur que mereix un debat profund del qual 
han de sortir solucions. 
L'empresariat, ofegat per impostos, despeses finance-
res, impagats, baixa productivitat laboral, poca dedica-
ció a l'empresa algunes vegades, inversions desencerta-
des, falta d'imaginació, desànim... falta de relleu 
generacional. Són molts els mals que els empresaris lo-
cals patim i som els propis empresaris els únics que 
podem i hem de solucionar. Un debat en aquest sentit 
seria molt profitós per la Vall d'Aro. 
Moltes estructures de la nostra oferta turística, per falta 
de visió 0 recursos empresarials, grinyolen per tots cos-
tats, en queden ja poques de modèliques i bastants que, 
sense estrenar-se, són cares i dolentes i millor que no 
s'estrenessin mai, en bé de l'oferta turística. Hotels amb 
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quaranta anys a l'esquena que són pitjor que els anys 
cinquanta i altres que no tenen deu anys i que ja han 
estat tancats, pel seu envelliment prematxir. La majoria 
d'apartaments de lloguer s'arrenden al marge de la lega-
litat vigent i sense cap control de l'autoritat turística. La 
nostra oferta hotelera és escassa i en part desfassada i 
no pot atendre les demandes de mercat actual. Els únics 
que s'han posat al dia són els càmpings i poden compe-
tir amb pla d'igualtat amb altres punts. 
L'oferta comercial, que majoritàriament són botigues 
molt petites, ha tingut de fa temps l'encert 
d'especialitzar-se, però cal actualitzar l'estructura i la 
imatge de conjunt per tal de tomar a crear un centre co-
mercial potent, semblant a altres que han sorgit en dife-
rents punts. 
Els bars, restaurants i locals noctums, solen mantenir el 
ritme, adequant-se a les circumstàncies actuals, però cal 
que la majoria adquireixin personalitat i apostin per la 
qualitat, n'hi ha que ja ho han fet i comencen a poder 
lluir estrelles Michelin. 
I el món laboral ha de mentalitzar-se que el seu treball, 
com a mínim ha de produir el mateix que cobra, o del 
contrari no hi haurà lloc de treball que pugui durar. 
Com veuen senyors del Carrilet hi ha molts i molt inte-
ressants temes per debatre, al marge del polítics, i que 
tots plegats són els que deteraiinen com és la qualitat de 
vida que gaudim. 
Amb això no defujo debatre temes polítics, que com els 
anteriorment exposats, em pertoquen pel càrrec que 
ocupo. 
L'Ajuntament és un dels pilars que aguanten l'estmctura 
del nostre Municipi, però no és l'únic, ni el talismà que 
ha de solucionar-ho tot. La culpa de tot això la té el fet 
que quan tot eren flors i violes, l'èxit se 
l'autoadjudicava l'Ajuntament i ara que ha vingut un 
temps de vaques flaques les principals culpes, també 
s'han adjudicat a la Casa Gran. És una deformació men-
tal que patim i que cal que la reconduïm al seu punt just. 
Tots ens hem d'ajustar a les circumstàncies dels temps 
que corren, augmentant l'esforç i la imaginació i reduint 
els costos. Per exemple la Festa Major de Castell d'Aro, 
dels cinc milions que costava a l'Ajuntament fa pocs 
anys, estem a dos milions i mig per aquest any i si tots 
col·laborem serà tant o més bona que quan en costava 
cinc. La Festa de Sant Isidre, l'any passat l'Ajuntament 
hi va aportar 513.000 pessetes més una audició de Sar-
danes i una d'Havaneres i aquest any, li ha costat una 
subvenció de 215^000 més una audició de sardanes· El 
carnaval ha sofert retallades semblants i no per això ha 
decaigut· En canvi, festes com Pasquetes o Sant Marc 
que ja tenien un pressupost ajustat s'ha mantingut la 
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VAGÓ CORREU 
mateixa subvenció. També el Pessebre Vivent se li 
donen 300.000 pessetes com altres anys. 
Però sé que al Sr. Mir quan es posen exemples concrets 
ens acusa de defraudadors informatius. Per cert Sr. 
Mir, els dinosaures no tenien testicles, és la seva cargo-
lada ment que cel onfon i els 31-12-87 no era el millor 
temps del mandat d'en Ramir, en tot cas era el millor 
temps del mandat d'en Niceto, ja que feia mig any que 
governava, i les dades que he utilitzat provenen de 
l'auditoria i documents municipals. Quan v u l ^ i pot 
comprovar com estava i està la comptabilitat municipal i 
podit comparar i potser a la vista s'animarà a informar 
verídicament el que ha vist Però Sr. Mir, no sé perquè 
m'hi esforço, tampoc em sé explicar i m'entén al revés, 
segueixi insultant... que és gratuït 

EMILI RIERA 
SR. MIR: 
No vull entrar en el tipus de llenguatge que vostè empra 
en cadascuna de les cartes que ha adreçat al Sr. Riera, 
perquè això suposaria posar-me al seu nivell, és a dir, 
atacar-lo d'una forma ferotge i sense cap mena de res-
pecte cap a la seva persona, i jo com a ciutadana civilit-
zada vull evitar-ho. 
Només voldria recordar-li que fou vostè el que va ini-
ciar aquest joc brut, que d'altra banda no sé on vol arri-
bar, si és que es pot dir que pot dur a quelcom de fructí-
fer, i que és molt fàcil veure-ho tot des de la barrera, 
sense mullar-se, i criticar sense més ni més, sense apor-
tar idees consistents que ajudèssin a solucionar els pro-
blemes que amb tanta passió des de fa temps ha vingut 
exposant en aquesta revista. Seria molt llarg intentar 
contestar-li carta per carta, i molt probablement encara 
que ho fes seria una feina inútil i estèril, ja que moltes 
vegades diu coses sense cap mena de fonament, així 
que només prendré a tall d'exemple la darrera carta pu-
blicada al Carrilet 
En primer lloc, no puc entendre com pot responsabilit-
zar a una sola persona del treball de tot un Equip de Go-
vern, cosa que demostra que vostè no ha entès el fun-
cionament d'un sistema democràtic com és el nostre, 
malgrat reconec que aquesta postura d'agafar un sol cap 
de turc és una sortida molt còmode. 
També li vull recordar que abans d'acusar algú de forma 
pública, tal i com vostè mateix reconeix, s'han de tenir 
totes les dades necessàries per fer-ho, i segons puc de-
duir de la seva carta no les té perquè diu que tot just les 
ha demanat. Aleshores jo em pregunto: com pot dir que 
el que el Sr. Riera ha afirmat és fals si no ho ha pogut 
contrastar? Si és cert que el Sr. Riera ha caigut en una 
fal.làcia, vostè seguint la seva pròpia lògica també ho ha 
fet perquè s'ha basat en suposicions o dades parcials. 
D'altra banda, només observant les conclusions impar-
cials a les que va arribar l'Auditoria feta en acabar el 
mandat del CDS es pot veure clarament que la gestió de 
l'anterior Equip de Govern va deixar bastant que desit-
jar i que és un fet objectiu que encara avui n'estem pa-
gant les conseqüències tots plegats perquè 
l'endeutament que va deixar és molt superior al que és 
normal, i això demostra la total falta de previsió que es 
va tenir. 
Per acabar, només li vull dir que si vostè dóna tanta im-
portància al respecte podria començar a practicar amb 
l'exemple evitant-se certs comentaris i acusacions que 
estan fora de to i només porten un clima de malestar, i 
que, emprant una expressió que vostè mateix fa servir, 
deformen la realitat i el contingut de les paraules que li 
van ser adreçades. 

ROSER RIERA (Castell d'Aro) 

ELS OCELLS 

Sabeu veïns meus que vivim en un entorn de 1* classe, 
és a dir, mar i muntanya. Tot natura i paisatge i, a més a 
més, una flora i una fauna precioses. 
Però heus aquí que potser hi ha algú a qui li fan nosa els 
ocells. Coneixeu això que hi ha a la fotografia? És un 
parany de caçar ocells, oi? Un dia, un va arribar fins a 
casa meva, era un ocell o només quatre plomes? de la 
boca d'un dels meus gats. Tan sols vaig poder trobar les 
plomes que eren d'una cardina. 
No és la primera vegada que els gats de casa meva cacen 
un ocell. A mi, ben greu que em sap, i a més d'un li he 
salvat la vida traient-lo a temps de les seves boques, 
però això és un fet quejo no puc evitar. Els gats són de-
predadors per naturalesa i els instints animals^no és 
poden eliminar. Però... i els instints humans? És ben 
cert que aquest parany era a casa de qualsevol veí del 
poble i jo em pregunto: per que la gent encara vol caçar 
ocells? 
Perquè es ben clar que qui posa els paranys ho fa amb 
aquesta intenció. Sé que al pagès, li malmenen produc-
tes del camp, però posant aquests tipus de paranys no 
pot impedir (per sort) que la gran varietat que tenim a la 
zona deixi de proliferar. Els ocells reconec que a vega-
des creen problemes, però, tot hi això els necessitem. 
Per altre banda, sinó és el pagès, qui es pot divertir ca-
çant aquestes petites criatures d'una forma tan cruel? 
Els caçadors furtius no, perquè per aquest mitjà quasi 
sempre queden morts i ells els volen vius per a ven-
dre'ls. Així que no entenc qui te aquestes aficions tan 
cruels. 
Només faig una protesta, perquè el que ho fa, pensi 
amb quin dret treu la vida a un ocell o a qualsevol altre 
animal, i conscienciar els meus veüis de tot el poble que 
si veuen a qualsevol persona fent-ho, hi prenguin part i 
ho denunciïn encara que sigui fent-los veure la seva 
manca d'humanitat envers els altres éssers vius. Si 
volem respecte per a tothom, comencem pels més dèbils 
i indefensos. 
Només es un conseU d'una veïna vostra de Castell 
d'Aro. 

H. ESTEVE 

Aquest és un espai de la revista obert a to-
thom. Només cal fer-nos arribar les vostres 
cartes fent constar el vostre nom, adreça i 
número de DNI, a l'apartat 107 de Platja 
d'Aro, 
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AGENDA 

SANTA CRISTINA 
D'ARO 

FESTA MAJOR 1994 DEL 21 AL 25 DE JULIOL • Dijous, dia 21 de juliol: . Tarda a les 19 h.: GRAN BALL 
oer a la tercera edat amb 
'ORQUESTRA LATINO. (En-

trada gratuïta). • Tarda, a les 19'30 h.: Inaugura-
ció del Concurs Fotogràfic Festa 
Major, • Nit, a les 22'30 h. a la plaça 
P a d r ó , C A N T A D A 
D'HAVANERES a càrrec dels 
grups LES VEUS DELS PESCA-
DORS i VORAMAR, (a miqa part 
hi haurà cremat i^r a tothom). • Divendres, dia 22 de juliol: . Tarda, a les 1930 h.: AUDICIÓ 
DE SARDANES a la plaça Mn. 
Baldiri Reixac, a càrrec de 
r O R Q U E S T R A COSTA 
BRAVA. • Nit, a les 22 30 h.: GRAN CONCERT seguit de BALL DE GALA a m e n i t z a t pe r rORQUESTRA COSTA BRAVA 
i el grup SETSON. Durant el ball 
es farà l'elecció de la Pubilla i el 
Fadrí 94. • Dissabte, dia 23 de juliol: . Tarda, a les 19 h.: Vm CURSA 
POPULAR. • Tarda, a les 19 h. a la plaça 
Mossèn Baldirí Reixac, BALLS 
REGIONALS. . Nit, a les 22 30 h.: NIT DE 
MOLTA MARXA. La "canya" la 
posaran els grups CHAPO i CI-
MARRON. • Diumenge, dia 24 de ju-liol (Diada de la Patrona de Santa Cristina d'Aro): . Matí, a les 10 h.: CONCURS 

DE DIBUIX INFANTIL a la plaça Mossèn Baldiri Reixac orga-nitzat pel C.R.E.C. . Matí, a les 10 h.: TIRADA LOCAL AL PLAT danera la Zona Esportiva. 
• Matí, a les 1030 h. a l'església Parroquial, missa cantada amb acompanyament de coral. 
• Tarda, a les 19 h.: AUDIQÓ DE SARDANES a la plaça Mn. Baldi-ri Reixac per LA PRINCIPAL DE LA BISBAL. . Nit, a les 2330 h.: CONCERT seguit de BALL a càrrec de l'orquestra LA PRINCIPAL DE LA BISBAL. Durant el ball es farà l'elecció de LADY SHOW 94 i MISTER SHOW 94. 
• Dilluns, dia 25 de juliol: • Tarda, a les 1830 h.: FESTI-VAL INFANTIL a la plaça Mn. Baldiri Reixac. A mitja part es lliuraran els premis del concurs de dibuix. 
• Nit, a les 23 h.: Sabeu tot el que pot passar una nit de nuvis? El grup de teatre del C.R.E.C. repre-senta l'obra TRES NITS DE NUVIS DE TRES original de Ni-casi Camps. Amb Josep Xifre, Xavier Casadevall, Eva Morales, Xavier Dausà, Mònica Anglada, Llorenç Diaz, Manuel Pereira, Núria Vallhonesta i Ester Leria. Direcció: M. Lorente. Maquillatge i perruqueria: Maria Neus Patón. 
CONCURS FOTOGRÀFIC FESTA MAJOR SANTA CRISTINA D'ARO Bases del concurs: 

1-Tema: Lliure sobre Santa Cris-
tina d'Aro. 2-Participants: Totes les edats. 3-Obres: 

a) Nombre: Màxim de tres foto-gràfies. 
b) Tècniques: Blanc i negre, color i virats. 
c) Format: Mida del paper foto-gràfic lliure. 
d) Presentació: Les fotografies hauran d'anar muntades sobre un suport rígid de 30x40 cm. Darrera de cada obra s'hi anotarà el títol, nom i cognom de l'autor, adreça i telèfon. 

No es poden presentar obres que hagin estat premiades en concur-sos anteriors. 4-Premis: 
a) Premi d'Honor a la millor col.leció de tres fotografies, dotat amb Trofeig original i 30.000 PTA. 
b) Premi a la millor obra sola, dotat amb Trofeig original i 10.000 PTA. 
c) Accèssit dotat amb Trofeig original i 8.000 PTA. 
d) Premis especials a les millors fotografies dels residents a Santa Cristina d'Aro i que no hagin ob-tingut cap altre premi. 
e) Premis especials a les millors fotografies dels participants me-nors de 14 anys. (Cal que consti l'edat darrera les obres). 5-Jurat: Estarà format per tres persones vinculades a la fotogra-fia i el regidor de cultura de l'Ajuntament de Santa Cristina d'Aro que actuarà com a secretari. 6-Termini de recepció de les obres: 
a) Les fotografies s'hauran de portar o enviar abans del 13 de ju-liol de 1994 a: 

Biblioteca Baldiri Reixac Av. de l'Església, 11 17246 Sta. Cristina d'Aro 
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• COMPRA - VENDA - LLOGUERS 
• ADMINISTRACIÓ DE FINQUES 
Avda. Sant Feliu, 89 - Baixos (Edif. Round Store) Tel. (972) 81 74 67 - Fax (972) 82 60 41 17250 Platja d'Aro  

F0T0-FIA8H 
Reportajes Fotográficos 
Fotografía 
Color - Bodas 

otra. Sant Feliu, 7 - Tel. 81 62 80 
PLATJA D'ARO 



AGENDA 

Tel: (972) 83 79 64 7-Veredicte: 
La decisió del Jurat es donarà a 
conèixer la tarda del 21 de juliol 
de 1994 a la sala d'exposicions 
municipal "Antiga Estació" de 
Sta. Cristina d'Aro, on 
s'exposaran durant els dies de la 
Festa Major totes les obres que 
hauran participat en el concurs. 8-Lliurament dels premis: 
Tindrà lloc el dia de la inauguració 
de l'exposició. Notes: 
Les fotografies que obtinguin pre-
mis o accèssits quedaran propietat 
de l'Ajuntament de Sta. Cristina 
d'Aro. 
L'Ajuntament de Sta. Cristina 
d'Aro es reserva el dret d'adquirir 
i publicar les obres presentades i 
no premiades que consideri del 
seu interès per un import de 
5.000 PTA. 
La resta d'obres seran retornades 
durant el mes següent a la cloenda 
de l'exposició. 
El jurat pot declarar desert qualse-
vol premi. 
Els premis es comunicaran als in-
teressats. 
El sol fet de concursar presuposa 
la total acceptació d'aquestes 
bases. 

2® MOSTRA DE CUINA CASOLANA . Dia 2 de juliol, a les 21'30 
h.: Venda anticipada de tiquets 
els dies 27, 28, 29 i 30 de juny, 
als baixos de l'Ajuntament. Orga-
nitza: Grup Gust i Gana -
C.R.E.C. 

CINEMA AL CARRER 
• 29 de juny: Los Visitantes. 

• 6 de juliol: El fugitivo. 
• 13 de juliol: 2 viejos gruñones. 
• 20 de juliol: El informe pelícano. 
• 27 de juliol: Súper Mario Bros. Hora: 10 de la nit. Lloc: Plaça del carrer Monturiol ("La Caixa"). En cas de mal temps les projeccions es faran al Pavelló. 

CASAL D'ESTIU 94 
Durada: de l'I de juliol al 31 
d'agost. 
Horari: de 10 a 13 h. i de 16 a 19 
h. 
Lloc: Sala de festes de la Zona Es-
portiva. 
Edat dels alumnes: dels 3 als 14 
anys. 
Inscripcions: Biblioteca "Baldiri i 
Reixac". 
Preu: 15.000 PTA mensuals. 

CASTELL-PLATJA 
D'ARO 

IX CONCENTRACIÓ INTERNACIONAL DE VOLKSWAGEN DIES 2 i 3 DE JULIOL: • Dia 2 de juliol, tarda: 
Gimcana a la plaça d'Europa. Cer-
cavila pels carrers del poble. Ex-
posició al passeig Marítim. • Dia 3 de juliol, matí a la platja: 
Concurs "d'escarbats de sorra". 

EXPOSICIONS AL CASTELL DE BENEDORMIENS DE CASTELL D'ARO 
• Exposició de Rosa Maria Boya Amenos: Exposició de Ta-
pissos. Del 2 al 24 de juliol de 
1994. 

• Exposició "Els transte-rrats": Exposició itinerant de 
pintors Catalans a l'exili. Del 18 
de juny al 24 de juliol. • Exposició de Montserrat Rocabert Peña: Exposició de 
pintura. Del 30 de juliol al 21 
d'agost. • Exposició Germinal Bañon Capilla: Exposició de dibuixos i 
pintures. Del 30 de juliol al 21 
d'agost. Comparteixen sala amb 
l'exposició de Montserrat Roca-
bert. • Exposició "Storia de la Musica Autore" de l'autor Pujol Carandell: Exposició de 
pintura. Del 27 d'agost a 1'11 de 
setembre. • Exposició de ceràmica de Carles Florenza i Casanova: 
Del 17 de setembre al 9 d'octubre. • Exposició de pintura de l'autor Marc Bastier: Del 17 
de setembre al 9 d'octubre. Horaris per visitar les expo-sicions: Feiners: tarda de 17 a 
22 h. - Dissabtes, diumenges i 
festius: matí d'l 1 a 14 h. i tarda 
de 17 a 22 h. 

FESTES D'ESTIU • Dies 6, 7 i 8 de juliol: 
Festa de la Urbanització Dalmau. • 16 de juliol: 
Cantada d'Havaneres al Cavall 
Bernat a les 22 hores. • 30 de juliol: 
Al Palau d'Esports i Congressos, 
concert amb Jaume Aragall i Vic-
toria dels Àngels. 
• Del 12 al 15 d'agost: 
Festa Major de Platja d'Aro al 
Palau d'Esports i Congressos. • Del 8 a l 'Il de setembre: 
Festa Major de Castell d'Aro. 

Manteniment Mecànic i Elèctric de Piscines 
TRACTAMENT D'AIGÜES 
Ferro - Manganès - Calç 

JOAQUIM HORNOS i CLARA 
MESTRE INDUSTRIAL 

C/Nou, 7 - Tel. (972) 81 9430 
17249 CASTELL D'ARO (Girona) 
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Venda de Llana a Pes 
Avda. Catalunya, 26 - Telèfon 82 06 84 

17220 Sant Feliu de Guíxols 
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AGENDA 

• 11 de setembre: 
Sardanes a Castell d'Aro: Plaça 
Poeta Sitjà - Platja d'Aro: Plaça 
Major i a S'Agaró: davant de Can 
Cometes. • Dies: 5, 12, 19, 26 de ju-liol i 2, 9, 16, 23, 30 d'agost: 
Sardanes. 

CASAL D'ESTIU Edats: de 4 a 14 anys. Lloc: 
Matí, Escola Pública Platja d'Aro 
i Pavelló d'Esports. 
Tarda, Escola Vall d'Aro o Escola 
Pública Platja d'Aro segons edat. Horari: 
Matí: 
de 9 a 13'30h 5.152 PTA Tarda: 
de 16'30 a 21 h 5.152 PTA 
Tot el dia: de 9 a 21 h 9.045 PTA Servei de menjador: 
Mensual 10.304 PTA 
Diari... 572 PTA Servei de transport: 
Mensual 3.922 PTA Diari 261 PTA 

CASAL ESPORTIU Edats: de 4 a 14 anys. Lloc: Pavelló d'Esports. Horari: 
De 9'30 a 12'30 h 3.435 PTA I n f o r m a c i ó : Departament 
d'Infància i Joventut (Masia Bas) 
Telèfon (972) 81 9473 
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ESCOLA DE 
TENNIS D'ESTIU 

• Durant els mesos de juliol i 
agost s'impartiran uns cursets de 
dilluns a divendres, d'una hora de 
durada, per a grups d'alumnes 
que s'agruparan segons potencial 
tennistic de cada jugador. El preu 
serà de 3.800 PTA Socis, de 4.300 PTA Fills Socis i de 5.900 PTA No Socis. 
• Aquests preus són setmanals per 
a cursets d'una hora de durada per 
alumne. Els cursets es faran als 
matins d ' I l a 12 h. i de 12 a 13 

h. Les inscripcions es faran a Se-
cretaria, i es concentraran tots els 
inscrits el dia 4 de juliol a les 11 
del matí al Club. 

STAGE DE TENNIS 1994 (Places limitades) 
• Durant els mesos de juliol i agost, i de dilluns a divendres, es realitzarà un Stage de Tennis per a jugadors dels Equips del Club. 
• Els horaris seran: 
Ir. Nivell: dilluns, dimecres i di-vendres de 10 a 12 h. 2n. Nivell: dimarts i dijous de 10 a 12 h. i divendres de 16'30 a 18'30 h. 
3r. Nivell: dilluns, dimarts, dime-cres i dijous de 16'30 a 18 h. 
• Preu per a tots els nivells: Soci 13.700 PTA/mes, Fill Soci 15.900 PTA/mes, No Soci 18.700 PTA/mes. 

CURSETS DE NATACIÓ • Als matins: 
Com cada any, els mesos de juliol 
i agost, es faran cursets de natació 
que començaran el dia 1 de juliol. 
El preu serà: Socis 4.000 PTA, Fills de Socis 5.800 PTA, i No Socis 9.000 PTA al mes. 
L'horari de classes serà el se-
güent: dimarts, dimecres, dijous i 
divendres al matí, amb el següent 
horari: 
De 9'50 a 10'40 h.: Grup iniciats 
r7 a 9 anys). 
De 10'45 a 11'35 h.: Grup princi-
piants (4 a 6 anys). 
D'11'45 a 12'30 h.: Grup avan-
çats (a partir 10 anys). • A les tardes: 
Per segon any, es farà un curset 
per les tardes de juliol i agost, 
amb el següent horari: 
De 17 a 18 h.: Grup principiants. 
De 18 a 19 h.: Grup iniciats. 
(Els preus són els mateixos del 
curset matinal). Informació: 
Tel. 81 7400-Fax 82 64 28 

CALENDARI DEL 
CONTRIBUENT 
Ajuntament de Santa Cristi-na d'Aro: 
• Impost sobre bens immobles 
(urbana): del 4 de juliol al 4 de se-
tembre. 

• Taxes, recollida d'escombraries, alarmes: del 4 de juliol al 4 de se-tembre. 
Ajuntament de CastelI-PIatja d'Aro: 
• Impost activitats econòmiques: de l'I de juliol al 31 d'agost. 
• Impost sobre bens immobles, serveis turístics, escombraries in-dustrials: del 18 de juliol al 30 de setembre. Nota: Bonificació del 4% a les quotes que s'ingressin a les ofici-nes de Recaptació Municipal abans del dia 1 de juliol per I.A.E. i el dia 15 del mateix mes per I.B.I., serveis turístics i es-combraries industrials. 

FARMÀCIES DE 
GUÀRDIA 
PLATTA D ' A R O : 
• Dies: 20, 25, 30 de juny. 
1, 6, 11, 16, 21 de juliol. 
FARMÀCIA DE PUIG. 
Telf. 81.85.43. 
• Dies: 21, 26 de juny. 
2, 7, 12, 17, 22 de juliol. 
FARMÀCIA SALA 
Telf. 81.75.64. 
• Dies: 22, 27 de juny. 
3, 8, 13, 18, 23 de juliol. 
FARMÀCIA UTZET. 
Telf. 81.77.68. 
• Dies: 23, 28 de juny. 
4, 9, 14, 19, 24 de juliol. 
FARMÀQA a v m 
Telf. 82.29.71, 
• Dies: 24, 29 de juny. 
5, 10, 15, 20, 25 de juliol. 
FARMÀQA MIRALLES. 
Telf. 82.64.52. 

S T A . C R T v S T T N A D'ARQ; 
FARMÀQA FUENTES. 
Telf. 83.72.14. 



Avda. Palamós, n̂  31 - Tel. 82 67 80 

PERE ALBERGA 
INSTAL·LACIONS DE 

LLUM, AIGUA, CALEFACCIÓ i GAS 

c/. Salvador Dalí, 22 - Tel. (972) 81 87 31 
17250 PLATJA D'ARO 
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VAGÓ DE CUA 

Demografia 
CASTELL-PLATJA D'ARO 
NAIXEMENTS 
Elisabeth Alarcón de Pablos 09-05-94 
Silvia Masferrer Felip 04-05-94 
Laura Castillo Garcia. 12-05-94 
Alicia Cors Alberti 04-05-94 
ChaymS Dairek Benyahya 19-05-94 
Marina Sánchez Carmen 31-05-94 
MATRIMONIS 
Eulogio Martínez Martínez amb Nuria Padilla Martos, 
01-05-94 / Juan Pablo Bascú López amb Maria Teresa 
Gilbert Garcia, 07-05-94 / Juan-Salvador Martínez Ji-
ménez amb Silvia Felipe Garcia, 14-05-94 / Jaume 
Aguilera Extremera amb Olga Gelis Poch, 07-05-94 / 
Rafael Artacho López amb Maria Angeles Montalvo 
Fernandez, 28-05-94. 
DEFUNCIONS 
Pedro RoseUó Vidal 08-05-94 
Leonor Junqué Llorá 15-05-94 

STA. CRISTINA D'ARO 
NAIXEMENTS 
Ariadna Barceló Diaz 04-05-94 
Pere Espuña Sánchez 
Aleix Espuña Sánchez 23-05-94 
CASAMENTS 
Manuel de Sagarra Pladevall amb Anna Soler Belloso, 
06-05-94 / Albert Ayora Bruix amb Maria Cristína 
Mexia AUekotte, 07-05-94 / Ermengol Passola Vidal 
amb Núria Lizandra Dalmases, 28-05-94 
DEFUNCIONS 
Juan Arnau Massachs. .21-05-94 

LA COCA 
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La nit de Sant Joan, és tradicional menjar coca, pos-
siblement com una romanalla d'algun ritu solar. Antí-
gament, les coques eren obligadament circulars i amb 
un forat al mig, i devien tractar de recordar el disc 
solar. Eren pastades a casa, com un de tants produc-
tes de pastísseria casolana. Després les feien els for-
ners, amb pasta adobada, o amb pasta de pa, més 
cuita, ensucrada i amb pinyons. En establir-se pastís-
series, les coques van millorar la qualitat i foren en-
dolcides amb cireres, poncem i d'altres fruites con-
fitades. Es tenia per cosa obligada menjar-se la coca 
al ras, al camp o al carrer, és a dir, a ple aire, 
semblantment a allò que és propi d'aquesta nit. Hom 
creia que menjar-se la coca sota teulat portava desven-
tura. Era costum de remullar-la amb vi dolç i, les per-
sones de paladar fort, amb aiguardent. Abans, sobre-
tot aquells a qui agradava la beguda forta, bevien 
gorga, mena d'aiguardent poc refinat, però molt fort. 

(Del Costumari Català 

REFRANYER DE JUNY 
La majoria dels pobles de les civilitzacions antí-
gues celebraven el dia de Sant Joan el solstici 
d'estíu. És el moment de l'any en què el Sol es 
troba al punt més alt del zènit i quan és visible per 
més espai de temps; per tant, és el moment màxim 
de claror de sol i el dia més llarg de l'any. El re-
frany ens diu: 

Sant Joan el dia més graa 
Els dos solstícis, el d'estíu per Sant Joan i el 
dtüvem per Nadal, tenen una paritat essencial que 
el mateix poble assenyala amb diferents creences, 
que han donat origen als refranys: 

Per Nadal al joc 
per Sant Joan al foc. 

Qui per Nadal es torreia 
per Sant Joan s'assolella. 
També hom creu que la sort es mostra oposada de 
l'una diada a l'altra. Així ens diu la parèmia: 

Bona sort per Sant Joan 
desventura per Nadal. 

Qui riu per Sant Joan 
plora per Nadal. 
Qui salta el foc la nit de Sant Joan té la salut asse-
gurada per tot l'any, tant més com més fogueres 
salta. El refrany ens diu: 

Els focs de Sant Pere 
se salten pel darrera 
i els de Sant Joan 
se salten pel davanL 
La creença subsconscient en el poder fertilitzador 
del Sol potser la podem veure en la convicció que 
aquesta nit, creix i augmenta. El refranyer parla 
així quant a aquest sentit: 

Per Sant Joan 
tot creix un pam. 
Segons la dienda, el dia de Sant Pere, el Papa diu 
una missa que té el mateix valor que si la digués 
Sant Pere: 

La missa de Sant Pere, 
missa vertadera 
Entre gent de mar i costanera, el dia de Sant Pere 
hom té per pecat no menjar peix. Antigament, 
entre Sant Joan i Sant Pere es feien les millors 
pesqueres: 

Entre Sant Joan i Sant Pere 
la millor pesquera. 
De Sant Pere es diu, com de Sant Joan, que obre 
un període de festes de carrer amb les típiques 
enramades, els envelats i les fires: 

Sant Pere 
envelats al darrera. 

de Joan Amades) 



Fruites Verdures 

Magatzem de Fruites 

L L U Í S P A R A D E D A 
Canetera de Santa Cristina, s/n - Telèfon 81 84 85 - CASTELL D'ARO 

SERVEI A DOMICILI PER ENCÀRREC 

SUPERMERCAT 

Av. de la Platja, 8 
Tel. (972) 81 71 60 
17249 CASTELL D'ARO 

1 

alta perruqueria masculina 
centre de postisseria 
manicures 
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C/. Pineda del Mar GALERIES BONA 
Tel. 81 78 02-PLATJA D'ARO 

COSTA BRAVA 

G a r a t g e M i q u e l P é r e z H e r r e r a 
Servei Oficial 

Ctra. Santa Cristina, 38 
Telèfon 82 59 60 17250 PLATJA D'ARO (Girona) 

ELECTRICITAT 
FONTANERIA I 

GAS 

Otra. Palamós, 25 - Tel. 81 76 03 -17250 PLATJA D'ARO 

ELECTRODOMÈSTICS 
FERRETERIA I 

PINTURES 

C/ Les Sorres, s/n 
Tel. (972) 81 89 91 

ELECTRICITAT - FONTANERIA 
SERRALERIA - CALEFACCIÓ 

17249 CASTELL D'ARO (Girona) 



SISTEMA DE LECTURA PUBLICA 

" " " ' l í R J A C A U U N A 
DISSABTE 
16 JULIOL 

Zona Esportiva Municipal 

•Inscripció: a partir de les 17,00 h. Inici: a les] 9,00 h. 

Agraïm a: 

Excel.lenHssim 
Ajuntament * 
de Santa Cristina d'Aro 

I a totes les empreses i establiments col·laboradors. 

Moble modem, clàssic i tapisseria • Rústic català, bambú i lacats • Confecció de cortines i cobrellits 
Matalassos FLEX, PIKOLIN i LATTOFLEX - Servei immediat - Repartiment diari 

Ctra. Sta. Cristina - T. (972) 81 83 82 - 17250 PLATJA D'ARO 
C/. Teulera, 37 - T. (972) 83 70 02 - 17246 STA. CRISTINA D'ARO 


